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Един от най-известните
в света журналисти Тъкър
Карлсън разсея всички
съмнения и потвърди, че
интервюто му с руския
президент Владимир Пу-
тин наистина се е състо-
яло. Бившият водещ в те-
левизионния канал "Фокс
Нюз" публикува видеоа-
нонс със съответното за-
явление в нощта срещу 7

февруари.
Според него админист-

рацията на Джо Байдън се
е опитвала да попречи на
пътуването му, но той е
успял да пристигне в сто-
лицата на Русия. Напра-
вил е това не защото оби-
ча Путин, а защото обича
САЩ и иска американци-
те да чуят и аргументите
на другата страна, а не

само на Украйна. Карлсън
уточнява, че планира да
направи интервю и с ук-
раинския президент Вла-
димир Зеленски.
През януари кандидатът

за президент на САЩ До-
налд Тръмп - дали на шега,
дали сериозно - заяви, че
разглежда Тъкър Карлсън
като кандидат за поста ви-
цепрезидент. На този фон

някои анализатори отбе-
лязват, че би било много
интересно да се разбере
за какво са разговаряли с
Путин извън интервюто.
Има дори версии, че Кар-
лсън е използвал интервю-
то като предлог да се
срещне с руския президент
и да му предаде някакви
предложения от Тръмп.
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Новата година по лунния календар тази година е на 9 срещу 10 февруари. Първото споменаване на празника е през 13-и век в Китай.
По-късно той се разпространява и в Монголия.  Първоначално празникът Сагаалган, както го наричат будистите, е бил посветен на
млечните продукти и се е провеждал през есента. Но китайската астрология внася промени и в крайна сметка, по настояване на
внука на Чингис хан Хубилай Сагаалган е бил пренесен в края на зимата и е свързан с обреди за обновяване на човека и природата,
прочистване от всичко лошо, надежда за щастие и благополучие. В Русия Белият месец идва с влизането в сила на Григорианския
календар. Днес той е официален неработен ден на територията на републиките Буратия, Калмикия, Тува, Алтай, в районите на
Забайкалския край. С пищна програма тази година Сагаалган ще бъде честван на изложението "Россия" във ВДНХ на 11 февруари.
За празника от Република Бурятия ще пристигнат "флагчета на вятъра на късмета" (Хии морини). Посетителите ще могат да напишат
на тях имената си,а осветените флагчета ще бъдат доставени обратно в Бурятия и ще бъдат поставени в дацана. Артисти от Бурятия,
Калмикия и Тува ще участват в съвместен концерт, ще се състои презентация на бурятска национална кухня, театрализирано предс-
тавление "Сагаалган" за традициите на честването на Нова година по лунния календар, както и цирково представление.

144 13

Анкара се готви за
дългоочаквана визита

Олег Кононенко подобри
световен рекорд



Взрив минава през три
натовски страни

Диппредставительства готовятся к
проведению выборов президента
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Великий Новгород - один из
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Историки
возродили
забытое
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Интервюто на американския журналист с Владимир Путин ще
бъде публикувано в социалните мрежи и на сайта на Карлсън
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Политологът Сергей Марков се надява, че сре-
щата на Путин с Карлсън ще помогне да бъде
пробита пълната блокада на политическата цен-
зура, изградена от западните медии. На Запад
е забранено да се показва позицията на Русия.
Международният наблюдател Юрий Баранчик се
опасява, че след това интервю Карлсън е зап-
лашен от репресии, дори и от арест в САЩ. А
може и да не бъде допуснат в страната.
Видеоанонсът на Тъкър Карлсън започва с

Думите: "Ние сме в Москва, тук сме, за да
направим интервю с президента на Русия Вла-
димир Путин. Ние правим това първи, защото
това е нашата работа като журналисти, това е
нашият дълг".
Подготовката за интервюто е отнела не един

месец, тъй като е била съпроводена с опреде-
лени рискове, пояснява той. "Пред нас стоеше
задачата да информираме хората две години
след началото на събитията, които промениха
целия свят, а световната икономика беше обър-
ната с главата надолу", казва американският
журналист. Според него американците изобщо
не са информирани както трябва. Те нямат ре-
ална представа за ставащото, но трябва да
знаят истината, защото заплащат по-голямата
част от всичко това като данъкоплатци.
В анонса Карлсън казва, че Украйна - една

от най-големите европейски страни - е обез-
людяла. Той иска да направи интервю с нейния
лидер Владимир Зеленски и дори е дал заявка
за това. Досегашните интервюта, които са пра-
вени с него, "са специално разработени". Това
не е журналистика, а пропаганда от най-урод-
лив вид, смята американецът.
Тъкър Карлсън е убеден, че американците

нямат понятие за причините за действията на
Путин и за неговите днешни цели, те никога не
са чували неговия глас. "Имаме право да им
съобщим това. Свободата на словото е наше
неотменимо право. Не е важно кой се намира
в Белия дом", уточнява той.
Журналистът пояснява, че интервюто ще бъ-

де достъпно без цензура на сайта
tuckercarlson.com, а Илън Мъск е обещал да не
блокира материала в своята социална мрежа
Х (бившата Туитър).
Карлсън предполага, че западните правител-

ства ще направят всичко възможно, за да под-
ложат на цензура видеото. Няколко часа след
публикацията анонсът му беше гледан от 85
милиона ползватели на социалната мрежа.
Прессекретарят на руския президент Дмит-

рий Песков също потвърди, че Путин е дал
интервю за американския журналист Тъкър
Карлсън. Той заяви, че интервюто е било лич-
но. Според Песков през двете години от нача-
лото на специалната военна операция е имало
много заявки за интервю с Владимир Путин от
западни медии, които обаче не са се отличава-
ли с безпристрастна позиция, поради което не
е имало смисъл да се общува с тях. Песков
отбелязва, че позицията на Карлсън се отли-
чава от медийните подходи на Запада. "Тя по
никакъв начин не е проруска, не е проукраин-
ска, тя е по-скоро проамериканска", каза пред-
ставителят на Кремъл.

"Ние не вземаме пари от хората за гледане
на интервюто. Всеки може да го види цялото,
както е записано, без редактиране на нашия
сайт", каза Тъкър Карлсън. Освен на сайта
на Карлсън, интервюто ще бъде публикувано
в социалните мрежи и на YouTube канала на
журналиста на 9 февруари (01.00 бълг. вр.
след редакционното приключване на броя).

Øîëö ïðåäóïðåäè çà ñåðèîçåí óäàð ïî ëèáåðàëíèÿ ñâåòîâåí ðåä
В близко бъдеще украин-

ските войски ще се сблъс-
кат с недостиг на оръжия и
боеприпаси. Това изявление
направи германският канц-
лер Олаф Шолц в своя ста-
тия за The Wall Street Journal
(WSJ), цитиран от РБК. "Фи-
нансовите задължения вече
са изчерпани, а други тряб-
ва да бъдат удължени. Дъл-
госрочните последици и це-
ната на неуспеха да се спре
Русия ще засенчат всяка ин-
вестиция", написа диплома-
тът.
Либералните страни от

двете страни на Атлантичес-

кия океан трябва да засилят
подкрепата си за Украйна, за
да попречат на Русия да спе-
чели, защото, ако това се
случи, "скоро можем да се
събудим в свят, още по-нес-
табилен, заплашителен и неп-
редвидим, отколкото беше по
време на студената война",
заяви германският канцлер
в статия за WSJ.

"Победа на Русия в Украй-
на не само ще отбележи
края на Украйна като сво-
бодна, демократична и не-
зависима държава, но и ра-
дикално ще промени лицето
на Европа. Това би нанесло

сериозен удар на либерал-
ния световен ред", поясни
Шолц. Според него запад-
ните страни трябва да нап-
равят всичко възможно Ру-
сия да не спечели.
Олаф Шолц припомни, че

на 1 февруари Европейски-
ят съвет реши да отпусне
допълнителна финансова по-
мощ на Украйна в размер
на $54 милиарда през след-
ващите четири години, и от-
беляза, че вече се е обър-
нал към други европейски
лидери с молба за предос-
тавяне на допълнителна, но
военна помощ на Киев.

"Подобно на Съединените
щати и други страни, Гер-
мания е готова да предос-
тави на Киев дългосрочни
ангажименти и споразуме-
ния за сигурност", написа
Шолц.
В същото време германс-

кият канцлер подчерта, че
НАТО не трябва да бъде
въвличана в конфликта в Ук-
райна. "Ние не смятаме, че
сме във война с Русия и не
търсим конфронтация с Ру-
сия. Но ние трябва да сме
близо до Украйна толкова
дълго, колкото е необходи-
мо", отбеляза той, като при-

зова европейските страни
да увеличат разходите за от-
брана до 2% от БВП, както
изисква НАТО. Шолц смята,
че само победата на Украй-
на в конфликта може да га-
рантира сигурността на ев-
ропейските страни.

"Колкото по-скоро Путин
разбере, че сме в това дъл-
госрочно, толкова по-скоро
войната в Украйна ще прик-
лючи.  Единственият начин
да допринесем за траен мир
е да поддържаме нашата
подкрепа, единство и реши-
телност", написа в заключе-
ние канцлерът.

Àëèåâ ïîáåæäàâà íà èçáîðèòå â Àçåðáàéäæàí ñ 92,05%

Åâðîïåéñêèÿò ñúþç íÿìàë âúëøåáíà ïðú÷èöà çà Êèåâ
Евросъюзът вече опустоши

своите запаси и не разполага с
вълшебна пръчица, за да дава
на Киев повече снаряди, заяви
ръководителят на европейска-
та дипломация Жозеп Борел в
ефира на украинския телевизи-
онен канал "Рада".

"На вас ви трябва повече и
ние сме длъжни да ви дадем по-
вече, но не разполагаме с ма-
гии. Нямам вълшебна пръчица.
Възможностите на отбранител-
ната промишленост на Европей-
ския съюз са много ниски - ка-
за той. - Нашите въоръжени си-
ли опустошиха своите запаси, за
да дадат боеприпасите, които бя-
ха в нашите складове, на вас.

Нашите въоръжени сили не по-
пълват своите собствени скла-
дове, за да запълват вашите."
Според него до месец март

Евросъюзът ще може общо да
предостави на Киев около 500
- 600 хиляди снаряда, а обеща-
ните по-рано един милион ще
бъдат предадени до края на го-
дината. Борел напомни, че ЕС
е увеличил своите производст-
вени мощности с 40%.
На 1 февруари Европейската

комисия обеща да достави на
Украйна нови танкове, верто-
лети, средства за ПВО и 1 ми-
лион снаряда, но не до март,
както беше обещала по-рано,
а към края на годината.

В края на януари заместник-
ръководителят на пресслужба-
та на Държавния департамент на
САЩ Ведант Пател също така от-
беляза, че американската адми-
нистрация няма "вълшебно гър-
не с пари" и затова е необходи-
мо Конгресът колкото се може
по-бързо да одобри бюджетно-
то финансиране на Украйна, ко-
ето и досега остава нерешено.
По-рано министърът на отб-

раната на Украйна Рустем Уме-
ров написа писмо до колегите
си от ЕС, в което описа кри-
тичния недостиг на боеприпаси
за ВСУ, и заяви, че руските
войски използват всекидневно
три пъти повече боеприпаси.

Òúêúð Êàðëñúí ïðîáèâà
áëîêàäàòà íà ïîëèòè÷åñêàòà...

На 6 февруари се навършиха 120 години от рождението на прочутия
български летец, военен, държавен и обществен деец, герой на НР Бъл-
гария и герой на СССР генерал Захари Захариев.  Годишнината бе отбе-
лязана в родното село на генерал Захариев - Бесарбово, Русенско. На
сградата на местното читалище "Св. Димитър Басарбовски" бе поставе-
на паметна плоча на първия "Заслужил летец на България". Специални
гости на тържеството бяха дъщерята на ген. Захариев проф. Жени Заха-
риева и неговият племенник Симеон Захариев. Венци и цветя пред
паметната плоча на ген. Захари Захариев положиха Генералното кон-
сулство на РФ в Русе, Областната администрация - Русе, Община Русе,
Генералният щаб на Военновъздушните сили на Република България,
граждани и военни. На 6 февруари в София бяха положени венци и
цветя на Паметника на българския летец. По повод годишнината Наци-
онален инициативен комитет е подготвил богата програма, която включва
провеждане на конференции, конкурси за реферати, издаване на книги
за делото на героя. На 6 февруари се състоя тържествено събрание-
концерт в Централния военен клуб под патронажа на президента на
България Румен Радев.

NYT íàó÷è çà äâà âàðèàíòà
çà îðúæåéíèòå äîñòàâêè
îò ÑÀÙ çà Óêðàéíà
Вашингтон не може да се споразумее за фи-

нансирането на Украйна от есента. На този фон
САЩ обмислят няколко варианта за продължава-
не на помощта, включително размяна на оръжие
или средства от ЕС, написа NYT, цитиран от РБК.
Съединените щати обсъждат възможността за

цялостен обмен на оръжия с трети страни, за да
продължат доставките на оръжия за Украйна и
могат също да "принудят" Европа да плати. Това
написа колумнистът на The New York Times (NYT)
Дейвид Сангър, позовавайки се на официални слу-
жители от американската администрация.
Обменът според него се планира да се из-

Действащият президент на
Азербайджан Илхам Алиев, кой-
то се кандидатира за пети ман-
дат, лидира на извънредните
президентски избори, премина-
ли в сряда, с 92,05 процента от
гласовете. Тези данни озвучи в
ефира на AzTv председателят на
Централната избирателна коми-
сия на Азербайджан Мазахир
Панахов след обработването на
протоколите от над 93% от из-
борните секции.
На второ място с 2,19% е де-

путатът от парламента Захид
Орудж. Според данните на ЦИК
окончателната изборна актив-
ност е 76,73%, гласували са 4

971 032 ОТ 6 478 840 регистри-
рани избиратели. На миналите
избори през 2018 година този
показател е бил 74,5%.
Главната особеност на тези из-

бори стана фактът, че за първи
път в историята на Азербайджан
се провеждат на цялата терито-
рия на страната, включително и
във върнатите под контрола на
Баку райони на Нагорни Карабах.
Там бяха открити 26 изборни сек-
ции, а в списъците са регистри-
рани 23 000 души. По данни на
ЦИК там изборната активност е
била една от най-високите в стра-
ната. В Ханкенди (арменско наз-
вание - Степанакерт) в Нагорни

Карабах е гласувал Алиев със се-
мейството си. Там на 15 октомв-
ри миналата година той издигна
държавния флаг на Азербайджан
в знак на пълното възстановява-
не на контрола на Баку над На-
горни Карабах.
Илхам Алев получи поздрав-

ления от президентите на Русия
Владимир Путин, на Беларус
Александър Лукашенко, на Уз-
бекистан Шавкат Мирзиьоев, на
Турция Реджеп Ердоган, от пре-
миера на  Унгария Виктор Ор-
бан. Още след обявяването на
първите официални резултати
пръв поздравление изпрати ли-
дерът на КНР Си Дзинпин.

върши по аналогия с Япония и Южна Корея -
страни, които официално обявиха нежеланието
си да изнасят оръжия в зоната на конфликта, ги
прехвърлиха на Вашингтон, за да компенсират
доставките на оръжия от американски арсена-
ли за Украйна.
Освен това САЩ също обмислят възможност-

та европейските страни да бъдат "принудени"
да плащат за американски оръжия и да ги изп-
ращат в Украйна, пише той.
Както отбеляза Сангър, администрацията на

САЩ признава, че "няма нищо на хоризонта, кое-
то да може да се сравни със силата на новите 60
милиарда долара, отпуснати от Конгреса".
В същото време аргументът, че Западът тряб-

ва да отблъсне Русия в Украйна, за да й попре-
чи да атакува една от страните от НАТО, изг-
лежда, губи своята ефективност в Конгреса на
САЩ, добави той.
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Русофобията се превърна в държавна идеология,
казва посланикът на РФ у нас Елеонора Митрофанова
в интервю за в. "Комсомольская правда"

9 май 2023 г. Посланик Митрофанова на паметника "Альоша" в Пловдив
Снимка Посолство на РФ в България

Владислав Воробьов

- Елеонора Валентинов-
на, в съветските години
България се наричаше 16-
а република на СССР и
"братушките" се кълняха
във вечна дружба. След
това махалото на истори-
ята се завъртя в другата
посока и българите започ-
наха да ни наричат "оку-
патори". Знам случаи, ко-
гато през 90-те години в
София хора са били гоне-
ни от опашки пред мага-
зини за хранителни стоки
само защото са говорили
на руски. Какво според
вас се случва с руско-бъл-
гарските отношения днес?

- Руско-българските отно-
шения сега са в състояние на
пълна стагнация, на истори-
ческо дъно, така да се каже.
Всички контакти с държав-
ните структури, по инициати-
ва на София, са сведени до
нула - не се поддържа диалог
дори на работно ниво.
Към местните власти се

спускат "препоръки" да се
въздържат от всякакво вза-
имодействие с нас. Русофо-
бията се превърна в дър-
жавна идеология на страна-
та. Всеки, който поддържа
конструктивно отношение
към Русия - журналисти, об-
ществени дейци, сънародни-
ци, често е подложен на ог-
ромен натиск.
Този подход е в абсолют-

но противоречие с истори-
ческия дух на двустранните
отношения и с настроения-
та на по-голямата част от
българските граждани. Но в
името на "евро-атлантичес-
ката солидарност" именно
русофобията се насажда ак-
тивно от управляващите. Ръ-
ководителите на България
(или по-скоро отвъдокеанс-
ките й куратори) всъщност
насилствено вкарват стра-
ната в парадигмата на кон-
фронтация с Русия, превръ-
щайки я в участник в конф-
ликт, към който тя изначал-
но няма отношение.

- В края на ноември Сер-
гей Лавров летя за Север-
на Македония за Съвета
на външните министри на
ОССЕ. Полетът е трябвало
да се извърши между дру-
гото и над територията на
България. Българските
власти обаче уведомиха
Москва, че дават разреше-
ние за прелитане на ми-
нистерския самолет, но
при условие, че на борда
няма да се намира офици-
алният представител на
руското външно министер-
ство Мария Захарова. Из-
ненада ли ви това поведе-
ние на официална София?

- Много удивителни неща
се случват напоследък, но
в случая говорим за после-
дователна и целенасочена
политика, насочена към по-
вишаване нивото на двуст-
ранно напрежение.
В историята с прелитане-

то нямаше нужда да се пот-
върждава още веднъж, че
София стриктно се придър-
жа към позициите на колек-
тивния Запад - още повече

че от ЕС бяха получени сиг-
нали, че няма да пречат на
участието на Сергей Викто-
рович Лавров и неговата де-
легация в Съвета на външ-
ните министри на ОССЕ.
Но българските власти от-

ново решиха да покажат, че
са "в първите редици" на
противодействието на Ру-
сия. Подобно поведение ве-
че се превърна в отличи-
телна черта на сегашното
българско правителство.

- Наскоро в София заб-
раниха ваше интервю да се
излъчва по БНР. Обясниха
ли ви какво точно не им ха-
ресва и кои твърдения из-
веднъж се оказаха "табу"?

- Ситуацията със забра-
ната за излъчване на интер-
вюто ми за БНР е още една
илюстрация на процесите,
за които говорих по-горе.

В резултат на политичес-
кия натиск върху ръководст-
вото на радиото в последния
момент бе свален от ефир
вече записаният и между
другото съгласуван с генерал-
ния директор на БНР разго-
вор. Посоченото оправдание
беше неспазване на опреде-
лени редакционни стандарти
и "пропагандни внушения",
направени по време на раз-
говора (естествено, не бяха
дадени конкретни примери за
"нарушенията").
Още повече че на екипа

на радиото е строго забра-
нено да разпространява за-
писа - очевидно членовете
на управителния съвет на
медията добре са осъзна-
вали безпочвеността и аб-
сурдността на отправените
срещу нас обвинения.
Няма друг начин да се опи-

ше случилото се освен като
открита цензура. Подобни
действия нямат много връз-
ка с образа на "демократич-
на държава", каквато Бъл-
гария претендира да бъде.
За да бъдем честни, тряб-

ва да се каже, че дори в
такива условия в страната

има много медии, които са
готови да общуват с нас и
да отразяват различна - не
само антируска - гледна точ-
ка. Колкото и да забраня-
ват всичко руско, истината
ще възтържествува.

- Имате ли чувството, че
работите в обсадена кре-
пост?

- Да, това е много подхо-
дящо определение за ситу-
ацията, в която се намира-
ме сега. От юли 2022 г. по-
солството работи в съкра-
тен състав - освен експул-
сирането на 70 служители,
българската страна въведе
и квоти за дипломатическия
и обслужващия персонал.
Преди година и половина

по искане на София спря ра-
бота Генералното консулст-
во на Русия в Русе, минала-
та година трябваше да ос-

вободим сградата на Гене-
ралното консулство във Вар-
на. Има и много други "мал-
ки мръсни трикове", които
нашите "партньори" постоян-
но прилагат, явно опитвайки
се да затруднят максимал-
но функциите на дипломати-
ческата мисия и битовите
условия за нашия колектив.
Но разбира се, не можем

да се уплашим от всичко то-
ва. Руските дипломати са
свикнали да изпълняват своя
дълг в най-трудни условия,
знаейки, че родината стои
зад тях. Затова ще продъл-
жим ефективно и с пълна от-
даденост да изпълняваме за-
дачите, които ръководство-
то на министерството и стра-
ната ни поставят, въпреки
всички "номера" на нашите
български "колеги".

- Имаше времена, кога-
то българските власти се
биеха в гърдите, уверя-
вайки, че именно в Бълга-
рия най-много уважават
паметниците, свързани с
Русия. А между другото на
българска територия има
много. Сега ситуацията
промени ли се?

- Като цяло в България се
отнасят с уважение към па-
метниците, свързани с Рус-
ко-турската война и осво-
бождението на страната от
османско иго и паметници-
те на воини от съветската
армия, които са погребани
на българска земя. Общес-
твеността в много градове
и села отбелязва паметни
дати, свързани с нашата об-
ща история.
В момента обаче сме сви-

детели на целенасочена кам-
пания за заличаване от съз-
нанието на българите на
всичко положително, което
се свързва със страната ни.
В тази посока са и изявле-
нията на някои политици за
необходимостта от прена-
писване на училищните учеб-
ници, за да не се "създават
предпоставки за формира-
не на признателност към Ру-
сия", както и налагането на
наратива за "окупационния
характер" на действията на
Червената армия по време
на Втората световна война.
В същата парадигма се
вписва и демонтирането на
Паметника на Съветската
армия в София.
Ясно е, че от това са заин-

тересовани преди всичко те-
зи сили, които се опитват да

покажат, че са напълно ан-
гажирани с евро-атлантичес-
ката солидарност. Всички те-
зи действия до голяма сте-
пен се определят от факта,
че проучванията на общест-
веното мнение продължават
да показват, че над 60% от
населението има положител-
но или неутрално отношение
към нас. Не мога да прогно-
зирам колко твърди ще ос-
танат българите на фона на
масираната антируска пропа-
ганда в обозримо бъдеще.

- Руското посолство раз-
бра ли каква е бъдещата
съдба на Паметника на
Съветската армия, който
беше демонтиран в София
миналия декември? Може
би трябва да бъде откупен
и върнат в Русия?

- Паметникът, нарязан на
парчета по варварски начин,
сега според столичните
власти е "в склад" в село
Долни Лозен край София.
Всъщност елементите на
скулптурната композиция
просто са оставени на отк-
рито - явно не става дума
за обещаната реставрация.
Многократно сме предла-

гали на българската страна
паметникът и прилежащата
територия да бъдат взети
под дългосрочен наем, за да
се извърши цялостен ремонт
на мемориала и поддържа-
нето му в изправност. Не по-
лучихме отговор. При взема-
нето на решението за демон-
тирането му бе изпратена
нота до българското Външ-
но министерство с предло-
жение за провеждане на кон-
султации за съдбата на па-
метника, както е предвиде-
но в такива случаи в двуст-
ранните споразумения. От-
там ни изпратиха формален
отговор, че искането е вне-
сено за разглеждане от ком-
петентните органи.
Многократните ни молби

получаваха едни и същи фор-
мализирани отговори - Со-
фия явно нямаше желание
да реши въпроса по гради-
вен начин.

- В Пловдив още стои
"Альоша". Този паметник на
съветския войник също не
дава покой на много бъл-
гари. От време на време
предлагат да го съборят.
Пореден опит направиха и
български депутати. Има ли
кой сега в България да па-
зи "Альоша" от вандали?

- В Пловдив, за щастие, си-
туацията е по-обнадеждава-
ща. Нито кметството, нито
обществеността изпитаха ен-
тусиазъм от предложението
на двама местни депутати за
"преместване" на паметника.
Както разбираме, сега об-
щината преценява колко ще
струва провеждането на ре-
ферендум за бъдещето на "А-
льоша" и неговото демонти-
ране, ако мнозинството от
жителите на града подкрепят
подобно решение.
Сигурна съм, че пловдив-

чани отново ще успеят да за-
щитят паметника, превърнал
се в символ на града, както
се е случвало неведнъж.

- Сред коментарите под
антируски статии, които
редовно се появяват на
страниците на български-
те вестници, често се сре-
щат реплики от самите
българи, които уверяват,
че не всички в България
имат негативно отноше-
ние към Русия. Как бълга-
рите наистина се отнасят
към страната ни днес?

- Трудно е да се отговори
на този въпрос, без риск
отново да получа обвинения
в "намеса" в работите на
България или опити за "на-
тиск" върху населението.
Мога само да кажа, че на
битово ниво, от страна на
обикновените граждани, ни-
то аз, нито служителите на
посолството изпитваме ня-
каква русофобия.
Очевидно е, че не всички

в обществото споделят на-
ложената от управляващи-
те елити омраза към Русия
- ясно е, че българите ня-
мат никаква полза от еска-
лацията в отношенията с на-
шата страна. И все пак не
може да се отрече, че сега
тук се извършва огромна,
целенасочена работа за раз-
делянето на нашите държа-
ви и противопоставянето им
една срещу друга.
Знаете, че във вековната

история на руско-българс-
ките отношения има различ-
ни страници - както перио-
ди на силно приятелство, та-
ка и сериозни разногласия.
Но след спад винаги е има-
ло период на решителен по-
дем. Убедена съм, че и в
този случай времето ще пос-
тави всичко на мястото си.
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Политическата основа за
диалог между Русия и САЩ
по въпросите на стратеги-
ческата стабилност липсва
в условията на твърдия ан-
тируски курс на колектив-
ния Запад, заяви постоян-
ният представител на Рус-
ката федерация в офиса на
ООН и на други междуна-
родни организации в Жене-
ва и по съвместителство -
постоянен представител при
Конференцията по разоръ-
жаване Генадий Гатилов, ци-
тиран от ТАСС.

"В условията на твърд ан-
тируски курс на "колектив-
ния Запад" политическата
основа за руско-американ-
ски диалог по въпросите на
стратегическата сигурност
просто липсва - отбелязва
Гатилов. - Ние възразява-
ме категорично срещу обо-
собяването на проблемати-
ката стратегическа стабил-
ност заради ставащите в
Европа и в света събития,
тъй като цялата логика на
външнополитическия курс
на страните от Запада по
отношение на Русия и към
други страни доведе до кри-
зите, които днес виждаме."
Диалогът беше прекъснат
преди две години по иници-
атива на САЩ, казва Гати-
лов. "Крайно негативен сим-
птом, предизвикващ загри-
женост сред световната об-
щност, е двете най-големи
ядрени държави да не под-
държат връзки - констати-
ра постоянният представи-
тел на РФ. - Ще подчертая
обаче - инициатори на раз-
рива бяха именно амери-
канците."
Ръководителят на руска-

та дипломатическа мисия
нарече откровена лъжа об-
виненията на САЩ и техни-
те съюзници към Русия за

"липса на предложения за
диалог по въпросите на сни-
жаване на ядрените риско-
ве и ядреното разоръжава-
не".

"Съответните идеи бяха
предадени от нас в писмен
вид както в двустранен фор-
мат, така и в рамките на
"ядрената петорка" - напом-
ня дипломатът. - В рамки-
те на "Ядрената петорка", в
която функциите на коор-
динатор през септември
миналата година премина-
ха към РФ, Русия придвиж-
ва редица значими и конс-
труктивни инициативи, пре-
ди всичко по отношение на
въпросите за изпълнение
на Договора за неразпрос-
траняване на ядреното
оръжие, за формиране на
механизми за снижаване на
стратегическите рискове,
за изключване на непра-
вилното тълкуване или за
недопускане на лъжливи
оценки за ядрената поли-
тика", отбелязва Гатилов.
Тези идеи са доведени до
знанието на останалите
участници, но те са напъл-
но игнорирани от "ядрена-
та тройка".

Генадий Гатилов

Андрей Руденко

По време на посещението
си в Сеул руският заместник-
министър на външните рабо-
ти Андрей Руденко проведе
полезен и честен диалог, за-
яви посланикът на Руската
федерация в Република Ко-
рея Георгий Зиновиев в ин-
тервю за агенция Youhap.

"Състоя се много полезен,
откровен диалог, основан
върху взаимното уважение",
каза посланикът за визитата
на Руденко в южнокорейска-
та столица. По време на ви-
зитата си заместник-минис-
търът е провел консултации
с южнокорейския заместник-
министър на външните рабо-
ти Чон Бен Бон, със специ-
алния представител на юж-
нокорейското дипломатичес-
ко ведомство по проблемите
на Корейския полуостров Ким
Гон и се срещна с първия за-
местник-министър на външ-
ните работи Ким Хон Гюн.

"Отношенията ни сега пре-
живяват сложни времена и

двустранният диалог преми-
нава не така гладко, както
ни се иска. Аз обаче смя-
там, че е по-добре да се
поддържат връзките, въп-
реки сложностите, отколко-
то изобщо да не контакту-
ваме", добави Зиновиев.
Руският посланик в Сеул за

пореден път опроверга об-
виненията в незаконно воен-
нотехническо сътрудничество
на Русия с КНДР. "Сътрудни-
чеството между Русия и Се-
верна Корея не заплашва си-
гурността на съседните стра-
ни. В съответствие с резо-
люциите на Съвета за сигур-
ност на ООН Русия изпълня-
ва отговорно международни-
те си задължения", каза пос-
ланикът, като определи об-
виненията като неосновател-
ни. Той засегна и възмож-
ността за отговор на разши-
рените през декември мина-
лата година южнокорейски
ограничения за доставки в
Русия. "Като отговор ще се

наложи да ограничим стоки,
които Русия доставя в Репуб-
лика Корея. Това ще навре-
ди на руските компании, за
нас е по-добре да не се случ-
ва", добави Зиновиев.
Официалният представи-

тел на руското външнополи-
тическо ведомство Мария
Захарова тогава заяви, че
Москва си оставя правото
за ответни мерки, при кое-
то не е задължително те да
имат симетричен характер.

Бившият заместник-ми-
нистър на националната от-
брана на Полша генерал
Валдемар Скшипчак наре-
че Калининградска област
окупирана територия и зап-
лаши с нейното ликвидира-
не в случай на конфликт
между Русия и НАТО, а не-
говите думи цитира издани-
ето Rzeczpospolita.

"В случай на конфликт
между НАТО и Русия бъде-
щето на Калининградска об-
ласт ще бъде ликвидиране
на тази окупирана от Русия
територия", заявява той.
Според Скшипчак, ако из-

бухне конфликт, алиансът
няма да позволи на Русия
да управлява областта и да

държи там свои войски. Ге-
нералът отбелязва също та-
ка, че сега Полша се зани-
мава с изграждане на ук-
репления в приграничните
зони с Русия и с Беларус.
Според него работата по
подготовка на отбранител-
ните пояси се провежда в
мирно време, тъй като по
време на конфликт няма да
има време да се прави то-
ва.
По-рано министърът на на-

ционалната отбрана на Пол-
ша Владислав Косиняк-Ка-
миш заяви пред журналисти,
че не изключва възможност-
та за война с Русия в бъде-
ще, и призова към готовност
за всякакви сценарии.

Русия е подчертавала не-
веднъж, че не представля-
ва заплаха за нито една
страна от НАТО, но няма да
остави без внимание дейст-
вия, потенциално опасни за
нейните интереси. При това
тя остава открита за диа-
лог, но на равноправна ос-
нова, а Западът трябва да
се откаже от курса за ми-
литаризиране на европейс-
кия континент.

Валдемар Скшипчак

Îïàñåí âçðèâ ìèíàâà ñïîêîéíî ïðåç
òðè íàòîâñêè ñòðàíè
Службите за сигурност на Грузия осуетиха
терористични актове на киевския режим

Така изглежда смъртоносният товар, предназначен за Русия

Грузинските специални
служби за сигурност задър-
жаха огромна пратка с
взривни вещества. Тя тръг-
нала от Одеса, поела тран-
зит през териториите на Ру-
мъния, България и Турция,
като крайният пункт бил във
Воронеж. Предназначение-
то - извършване на пореди-
ца от терористични акции в
Русия. В последния момент
трафикантите внесли корек-
ции в плана си и решили
част от взрива да оставят в
Грузия с аналогична цел.
Сред трафикантите на

опасния товар били седем
грузински граждани, трима
украински и двама арменс-
ки. Организатор на "взрив-
ната операция" бил родени-
ят в Батуми и гражданин на
Украйна Андрей Шарашидзе,
който вече успял да се впи-
ше в политическия пейзаж
на Одеса като кандидат за
депутат в местния парла-
мент от партията на Зелен-

ски "Слуга на народа" през
2020 година.
Според грузинските служ-

би, освен конкретния кър-
вав ефект, в плана на теро-
ристите влизало въвличане-
то на Грузия в конфликт с
Русия. "Използването на те-
риторията на страната и
въвличането в този процес
на грузински граждани е це-
ляло да прехвърли върху
Грузия вината за терорис-
тичните акции, които биха
могли да бъдат реализира-
ни на нейна или на друга те-
ритория, включително и ви-
ната за организиране на
престъплението", се казва в
съобщение на грузинските
служби за сигурност.

"Свидетели сме на добре
и професионално организи-
рана операция", заяви пред-
седателят на комитата по
отбрана и сигурност в гру-
зинския парламент Ираклий
Берая. Според него Киев от-
ново се е опитал да оплете

Тбилиси в конфликта си с
Русия, да направи още една
отчаяна стъпка към превръ-
щането на Грузия във воен-
на цел на Русия. "В този
смисъл възникват много
въпроси. Всичко това е въз-
мутително - особено фактът,
че в историята фигурира
представител на управлява-
щата в Украйна партия", ка-
за депутатът. Той напомни,
че през 2021 г. киевският
режим изпрати в Тбилиси
взривоопасния Михаил Са-
акашвили, а сега - реален
взрив.
Службата за сигурност на

Грузия съобщи, че "пратка-
та" е съдържала 14 кг от
взрива С-4 американско
производство с военно пред-
назначение, който се акти-
вира с електродетонатор.
Отбелязано бе, че този вид
взрив се намира в огромни
количества в Украйна. Той
се изработва от специалис-
ти с висока квалификация и

има широк радиус на дейс-
твие.
В Тбилиси експерти обръ-

щат внимание на факта, че
транзитът е трябвало да ми-
не през Грузия в момент, ко-
гато страната запазва неут-
рална позиция по отношение
на конфликта в Украйна, от-
казва да се присъедини към
санкциите и търси пътища
за нормализиране отноше-
ния си с Москва. Известно
е, че на Запад продължа-
ват усилията за осуетяване
на подобни перспективи и

включване на кавказката
република в "антируската
коалиция". Това буди съмне-
ния, че поръчители на те-
рористичната операция са
били фактори на много по-
високо равнище, включител-
но извън Украйна. Остава и
въпросът къде още са мог-
ли да останат части от взри-
ва по дългия му и безпре-
пятствен път през няколко
страни от НАТО и дали и за-
що техните спецслужби са
останали слепи за транзита
на опасната "стока".
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Кино в феврале

Возможности российских
дипломатов за рубежом в
работе по организации
выборов главы государства
заметно уменьшились, счи-
тает глава МИД РФ Сергей
Лавров. Он называл причи-
ной этому антироссийские
санкции, которые незакон-
но ввёл Запад, сообщает
ТАСС.
Подготовка к проведению

выборов уже началась, она
идёт в плотном контакте с
Центризбиркомом . Этот
вопрос обсудили на Колле-
гии МИД РФ, состоявшейся
накануне, 6 февраля. Сер-
гей Лавров заверил, что всё
будет сделано таким обра-
зом, чтобы гражданам Рос-
сии, проживающим за рубе-

жом, процесс голосования
был удобен и понятен. Ми-
нистр добавил, что основной
массив работы впереди.
Трудности уже появились, и
они будут только увеличива-
ться. Были закрыты многие
генеральные консульства,
сотни сотрудников наших по-
сольств были изгнаны, уточ-
нил он. "Безусловно, наши
физические возможности го-
раздо меньше в этом году,
чем в предыдущей избира-
тельной кампании", - пояс-
нил Сергей Лавров.
Ещё одной проблемой ос-

таётся обеспечение безопас-
ности загранучреждений в
ходе проведения выборов.
Первопричиной этого также
является русофобия, счита-

ет министр. Фиксируются
факты нападений на здания
дипломатических представи-
тельств нашей страны. Лав-
ров подчеркнул, что Россия
уделяет повышенное внима-
ние вопросам безопаснос-
ти российских дипломатов.
Москва предпринимает не-
обходимые усилия, чтобы
обеспечить безопасность го-
лосования россиян в ходе
выборов за рубежом. В
МИД РФ предупредили об
ответственности за попытки
сорвать ход выборов.
Как сообщает "Русский

мир " , двести семьдесят
шесть избирательных участ-
ков будут работать за ру-
бежом во время президент-
ских выборов. Это несколь-

ко меньше, чем во время из-
бирательной кампании 2018,
отметили в Центризбирко-
ме. Участки образованы в
ста сорока трёх странах.
Могут быть созданы допол-
нительные места для голо-
сований. Избирательные
участки появятся везде, где
действуют российские дип-
миссии, в том числе на тер-

ритории недружественных
стран. В некоторых странах
участки планируют открыть
не только в столицах, но и в
местах, где проживает бо-
льшое количество соотече-
ственников. Избирательные
участки организуют и на
крупных площадках отече-
ственных экономических
операторов.

Ленинградцы, пережившие гитле-
ровскую блокаду, из тринадцати
стран ближнего и дальнего зарубе-
жья приехали в Санкт-Петербург для
участия в мероприятиях в честь во-
сьмидесятилетия полного снятия
блокады Ленинграда, сообщает сайт
Комитета по внешним связям Санкт-
Петербурга.
Более пятидесяти блокадников и их

сопровождающих стали гостями тор-
жественного приёма и большого кон-
церта, приуроченных к знаменатель-
ной дате, и мемориальных меропри-
ятий на Пискарёвском кладбище. Ко-
нечно же, официальными городски-
ми мероприятиями пребывание в
Санкт-Петербурге не было ограниче-

но. Будто специально для дорогих гос-
тей капризный питерский климат ода-
рил город погодой без двух крайнос-
тей - заморозков и дождя. И это поз-
волило им не только увидеть глав-
ные достопримечательности Север-
ной столицы, но и подойти к ним,
вспомнив связанные с ними годы мо-
лодости, истории, романтические
воспоминания. Одним из пунктов по-
сещения стал открытый недавно Му-
зей военно-морской славы России -
инновационный музейный комплекс
в Кронштадте, стены которого хра-
нят отголоски исторических событий.
Гости увидели новый объект: по-
мещённую на экспозицию только в
декабре 2023 года отреставрирован-

ную первую советскую атомную под-
водную лодку К-3 "Ленинский комсо-
мол". Из Мурманской области под-
лодка двигалась от Снежногорска по
маршруту Баренцева и Белого мо-
рей, а позже - через Онежское и
Ладожское озёра и добралась до Се-
верной верфи. Затем К-3 была пе-
ревезена в Кронштадт.

"Жителей блокадного Ленинграда
осталось, к сожалению, всего око-
ло 47 тысяч человек, а 30 лет на-
зад их было порядка 600 тысяч. Жи-
телей, награждённых медалью "За
оборону Ленинграда", осталось вов-
се около 1 тысячи человек. Уходит
это удивительное поколение, но эти
дни по-особому подняли дух жите-

лей нашего города, общества. Спа-
сибо за то, что вы приехали, за то,
что вы болеете за Россию и горди-
тесь тем, что вы ленинградцы", -
сказал в своём поздравлении де-
путат Заксобрания Санкт-Петербур-
га Александр Ржаненков.
Блокадники рассказали, что в не-

которых странах подвергают прес-
ледованию людей, рассказывающих
правду о Великой Отечественной
войне и поддерживающих контакты
с Россией. Организаторы меропри-
ятий с участием блокадников из-за
рубежа отказались от публикации
их фотографий, чтобы не допустить
их преследования в странах про-
живания.

Èíîñòðàíöàì ïðåäëîæèëè
îáó÷åíèå â ìàãèñòðàòóðå
Иностранные студенты смогут получить в России дипломы магистра

сразу двух российских вузов. Такую возможность предоставили Ка-
занский национальный исследовательский технический университет
имени Туполева и Академия гражданской защиты МЧС России, сооб-
щает сайт посольства Туркмении в России. Совместный проект двух
российских вузов позволяет учащимся из-за рубежа поступить в
магистратуру по таким направлениям, как "Техносферная безопас-
ность" и "Устойчивость муниципальных образований к бедствиям".
Обучение будет проходить в очном и удалённом режиме в течение

двух лет. Выпускники магистратуры после сдачи аттестации получат
сразу два документа об образовании - дипломы магистра Казанского
национального исследовательского технического университета и Ака-
демии гражданской защиты МЧС России. Ранее сообщалось о выде-
лении ста стипендий на обучение студентов из Ганы в магистратуре
Российского университета дружбы народов (РУДН).

Русский дом в Софии (ул. Шип-
ка, 34) приглашает на премьеру
многосерийного художественного
фильма режиссера Алексея Попо-
гребского "Оптимисты. Карибский
сезон". Это остросюжетный сери-
ал о работе молодых дипломатов
во времена Карибского кризиса,
когда отношения США и СССР были
напряжены до предела.
История роковой любви в ми-

ре, который оказался в шаге от
катастрофы. Романтический
шпионский детектив, где госу-
дарственные тайны переплета-
ются с тайнами героев и даже

влюбленные не могут до конца
доверять друг другу. Она - аме-
риканский фотограф, он - со-
ветский разведчик.
В ролях: Сергей Безруков, Ели-

завета Боярская, Северия Яну-
шаускайте, Дэниел Брэндон, Артём
Быстров, Егор Корешков, Риналь
Мухаметов, Лиза Янковская и др.
Показы пройдут в Малом за-

ле, начало сеансов в 18.30.
Вход свободный.

13.02 - 1 и 2 серии (100 мин.)
14.02 - 3 и 4 серии (100 мин.)
15.02 - 5 и 6 серии (100 мин.)
16.02 - 7 и 8 серии (100 мин.)

Международный день русского романса - 2024
Исполнители из России, а

также стран ближнего и да-
льнего зарубежья стали уча-
стниками уникального куль-
турного события - масштаб-
ного музыкального праздни-
ка "Международный день
русского романса", который
прошёл при поддержке фон-
да "Русский мир" в рамках
цикла "Звёзды "Романсиады"
в Кремле" уже в одиннад-
цатый раз. Прямая тран-
сляция велась на YouTube-
канале "Русский мир". Кон-
церт посетили представите-
ли иностранного дипломати-
ческого корпуса. 3 февраля
на подмостки Большого за-
ла Государственного Крем-
лёвского дворца вышли ис-

полнители из Белоруссии,
Киргизии, Армении, Казах-
стана, Узбекистана. Впер-
вые выступили представите-
ли Таджикистана и Ирана,
были артисты из Италии,
Франции и Болгарии. Рос-
сию на концерте представ-
ляли артисты почти из двад-
цати городов - от Санкт-Пе-
тербурга до Владивостока.
Вела концерт заслуженный

деятель искусств России,
заслуженный артист России
Галина Преображенская. "Мы
приглашаем вас в увлекате-
льное путешествие, - сказа-
ла она, открывая вечер. -
Сегодня русский романс
предстанет перед вами в
самых разных обличиях - та-

ким, каким поют его лауре-
аты прославленного конкур-
са "Романсиада", исполните-
ли из разных городов Рос-
сии и стран. Вот таким бу-
дет сегодня романс".
Выступили известные ар-

тисты и заслуженные мас-
тера сцены. Состав участни-
ков масштабного концерта
формировался в течение го-
да на конкурсах и выступле-
ниях в разных странах ми-
ра. Аккомпанировал участни-
кам вечера Большой сводный
оркестр под руководством
заслуженного артиста Рос-
сии Дмитрия Дмитриенко.
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Â Ðîññèþ çà òðàäèöèîííûìè öåííîñòÿìè

Â Ýñòîíèè ðóññêèé îñòà¸òñÿ
ÿçûêîì ìåæäóíàðîäíîãî îáùåíèÿ

Â Ëàòâèè äåïóòàòàì çàïðåòÿò ðàçãîâàðèâàòü ïî-ðóññêè

Аренд Фейнстра вместе с
супругой и девятью детьми
сейчас подыскивает землю
в деревне. Как вариант - ни-
жегородское село Бармино.
Именно здесь может появи-
ться канадская ферма: 39-
летний канадец последние 15
лет разводил коров, коз и
пчел, продавал мясо и мед.
В России собирается делать
то же самое.

"Здесь мы надеемся вос-
становить модель нашей се-
мейной фермы и расширить
ее, а также запустить роз-
ничную часть нашего бизне-
са, используя все навыки.
Также мы бы хотели создать
дополнительные рабочие
места для тех, кто хочет за-
ниматься сельским хозяй-
ством", - признался Аренд.
В Нижнем Новгороде кана-
дец стал настоящим героем
и пояснил журналистам, что
на Западе на него смотрели
как на сумасшедшего. Впро-
чем, и в России реакция на
переезд поначалу тоже была
неоднозначной. Главный воп-
рос: зачем понадобилось ме-
нять канадский дом на при-
волжскую глубинку?

"Канада уже не та, и тра-
диционные ценности там дав-
но не в почете", - объяснил
свое решение фермер. А
ему, отцу девяти детей, важ-
но, чтобы они видели нор-
мальный, человеческий ук-
лад жизни. "Россия - отлич-
ное место, чтобы растить
детей в традиционной куль-
туре. Мы переехали ради де-
тей. Когда под нашим видео
в интернете собралось мно-
го позитивных комментари-
ев россиян, и родители
жены изменили свое мне-
ние. Теперь они считают, что
мы поступили правильно.
Здесь мы чувствуем себя в
безопасности".
На самом деле их путь в

Нижегородскую область
был долгим - через неско-
лько стран. Сначала соби-
рались даже осесть в Гру-
зии, но на семейном совете
решили переехать в Россию,
"где будем, как дома: где
есть снег, мороз и хоккей".
Канадцам уже предостави-
ли миграционные квоты, ни-
жегородские власти обеща-
ли помочь с поиском участ-
ка. Для семьи, где мама -
это мама, а папа - это па-
па, земли в Нижегородской
области много, заявила ми-
нистр международных и
межрегиональных связей
Ольга Гусева: "Первый всег-
да вопрос у иностранцев -
регистрация. Мы вот сейчас
им помогли зарегистрирова-
ться по месту жительства,
все в соответствии с зако-
нодательством. Они сейчас
ждут предложения - какие
фермерские земли есть, ку-
да бы они могли приехать".

Пока в России главный по-
мощник Фейнстра - онлайн-
переводчик. Впрочем, семья
надеется уже в ближайшее
время избавиться от посред-
ника в общении - собирают-
ся учить русский, а дети че-
рез некоторое время пойдут
в русскую школу. Кстати, ка-
надские нижегородцы теперь
чаще бывают в "Швейцарии"
- самом большом городском
парке, где как раз много сне-
га и зимних развлечений. И
парк, и город семье Фейн-
стра нравится. И не им од-
ним. Три года назад в Ниже-
городскую область приехал
другой фермер из Германии
Ремо Кирш. Он продал пять
компаний в Потсдаме и ку-
пил несколько гектаров зем-
ли в деревне Инютино, чтобы
построить экологическое по-
селение RuDe, где могли бы
жить разочаровавшиеся в
своей стране немцы. "Мы
сняли несколько видеороли-
ков с нашим адвокатом,
чтобы немцы, которые хотят
переехать, смогли получить
юридическую информацию и
чувствовать себя увереннее",
- поясняет фермер. По Гер-
мании 60-летний Кирш не
скучает, только по отдельным
блюдам национальной кухни,
например Leberwurst (пече-
ночная колбаса). Ее иногда
в подарок привозят знако-
мые. Их друзья - семья Кро-
нетц - тоже из Восточной
Германии, они уже обосно-
вались в доме по соседству.
Берт по профессии зубной
техник. В поселке RuDe бу-
дет построено восемь домов.
Нижегородскую область

выбирают не только фер-
меры, но и преподаватели.
Например, Стейси Шрей-
дер. Она родом из неболь-
шого городка в штате Инди-
ана, образование получала
в Нью-Йорке, работала в
Вашингтоне. Приехала в сто-
лицу ПФО преподавать по
приглашению госуниверси-
тета им. Лобачевского еще
в 1991 году. А потом вышла
замуж за русского, родила
двух дочерей и сына. Сегод-

ня живет в пригороде Ниж-
него Новгорода, разводит
арабских скакунов, держит
конный клуб, проводит со-
ревнования по конкуру и
выездке, а каждое лето -
фестиваль арабской породы.
Когда в феврале 2023-го по-
сольство США настойчиво
советовало гражданам Аме-
рики, и уже не в первый
раз, срочно покинуть Рос-
сию, она ответила так: "Но
как я уеду отсюда? Тут моя
семья, лошади, дело, друзья.
Вся моя жизнь - здесь".
Уже пять лет на Урале в

Верхней Пышме проходит
фестиваль детских и моло-
дежных фильмов "Медный
цветок", создателем которо-
го стал уроженец Бомбея
Мантавиа Марвах. Он уже
несколько лет живет на Ура-
ле, преподает английский и
учит юных верхнепышмин-
цев своей главной страсти
- любви к кино. До приезда
в Россию учился и работал
в Лондоне на факультете ки-
нематографии Кингстонско-
го университета, преподавал
в Школе рекламы в Майа-
ми и занимался съемками
фильмов и клипов. О созда-
нии детского и молодежно-
го фестиваля Мантавиа за-
думался еще в студенческие
годы. На Урале индиец на-
шел любовь, обзавелся се-
мьей, воспитал верных уче-
ников и воплотил в жизнь
мечту о детском кинофору-
ме. Теперь в Верхней Пышме
чуть больше юных кинове-
дов, чем в среднем по Рос-
сии.                             rg.ru

Áåëãîðîäñêàÿ
îáëàñòü ïðèíèìàåò
ñîîòå÷åñòâåííèêîâ

Панорама Белгорода. Памятник князю Владимиру

В России
канадская

семья
чувствует

себя
хорошо

Латвийским парламента-
риям хотят запретить раз-
говаривать с журналистами
по-русски, сообщает Sput-
nik. В Сейме сейчас обсуж-
дают проект соответствую-
щего закона. Его состави-
ли представители национа-
листической партии TB-Visu
Latvijai!. Они предлагают
внести поправки в устав
парламента, согласно ко-
торым со СМИ можно бу-
дет общаться исключитель-
но на государственном язы-

ке. Ограничения могут кос-
нуться всех языков, кроме
латышского.
Документ уже рассмотре-

ли на заседание Сейма в
первом чтении и отклони-
ли. Против него проголосо-
вали большинство депута-
тов. Перед вторым чтени-
ем его ожидает обсуждение
в подкомиссии Сейма.
Планируется, что инициа-

тиву националистов должна
будет обсудить профильная
комиссия, а также все де-

путаты Сейма в рамках пле-
нарного заседания. Как со-
общает "Русский мир", ра-
нее представитель Латвии в
Европарламенте Татьяна
Жданок обратила внимание
своих коллег на печальную
ситуацию в сфере соблюде-
ния прав человека, которая
складывается в балтийских
республиках. В частности,
беспокойство вызывает си-
туация с выдавливанием
из образования языков нац-
меньшинств.

Белгородская область сох-
раняет привлекательность
для участников государст-
венной программы пересе-
ления российских соотече-
ственников. За четыре года
в регион приехали 2220 со-
отечественников из-за рубе-
жа, преимущественно из
Германии и ряда стран СНГ.
Власти области оказывают
переселенцам помощь с
жильём, сообщает портал
"БелПресса".

Все участники программы
трудоспособного возраста и
имеют высшее или среднее
специальное образование, а
также являются специалис-
тами, востребованными на
региональном рынке труда.
Среди переселенцев более
всего бывших жителей Гер-
мании, Киргизии и Казах-
стана. В Белгородской об-
ласти переселенцам ока-
зывают помощь с жильём,
частично оплачивая его

Госпрограмма действует
на территории Белгородской
области с 2020 года, за про-
шедшее время этот регион
выбрали более 770 участни-
ков программы и почти 1450
членов их семей.
Чаще всего соотечествен-

ники переселяются в Бел-
город и Белгородский район,
востребованы и другие на-
селённые пункты региона.

аренду. За четыре года на
эти цели было потрачено
почти 1,8 миллиона рублей.
В регионе намерены про-
длить действие программы
ещё на пять лет. В области
отметили, что проект спо-
собствует обеспечению
местной экономики специа-
листами и улучшению де-
мографии в Белгородской
области.

Власти Эстонии не спешат
закрывать русскоязычные
сайты правительства, ми-
нистерств и ведомств рес-
публики, несмотря на тре-
бование парламентариев,
из-за их востребованности
среди иностранцев, не вла-
деющих госязыком, но зна-
ющих русский. Об этом за-
явил глава правовой комис-
сии эстонского парламента
(Рийгикогу) Эдуард Одинец,
сообщает Sputnik. Ранее де-
путаты парламента призва-
ли власти Эстонии упразд-
нить русскоязычные стра-
ницы официальных ведомств,
раскритиковав Таллин за по-
добную практику, которая
якобы не распространена в
других странах.
Одинец убеждён, что влас-

ти сохраняют русскоязыч-
ные версии из-за того, что
русский язык остаётся язы-
ком международного обще-
ния в Эстонии. Немалая
часть населения страны не
владеет госязыком в полной
мере, но считает русский
язык родным.
Также, отметил он, рус-

ский язык понятен многим
иностранцам, живущим в
Эстонии и нуждающимся в
том, чтобы быть в курсе

правительственной инфор-
мации. В частности, речь
идёт об украинских бежен-
цах. Парламентарий высту-
пил за продолжение пере-
вода официальной информа-
ции на русский язык.
По представленным дан-

ным, в настоящее время рус-
скоязычное население Эсто-
нии насчитывает свыше
трёхсот тысяч человек, а ко-
личество украинских бежен-
цев, которым русский понят-
нее эстонского, исчисляет-
ся десятками тысяч человек.
Население Эстонии 1,331
млн. жителей.

Глава правовой комиссии эстон-
ского парламента Эдуард Одинец
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Ïðàâèòåëüñòâî Êàçàõñòàíà óøëî â îòñòàâêó

Â Ëàòâèè íàçâàëè
óãðîçîé áåçîïàñíîñòè
ìàøèíó
ñ íîìåðîì MIG29
Латвийские пользователи соцсети X

возмутились автомобильным номером
MIG29 и назвали владельца угрозой
безопасности страны. Об этом пи-
шет Telegram-канал "Шпроты в из-
гнании I Новости Латвии".
Пользователь соцсети по имени

Каспарс выложил фотографию авто-
мобиля с номерным знаком MIG29 и
указал на желательность проверки
его владельца правоохранительными
органами страны. В комментариях
другие пользователи поддержали воз-
мущение, а некоторые пожелали фи-
зического ущерба автомобилисту.
"Карма возьмет свое, и в него вре-
жется Jeep Patriot (намек на амери-
канский ЗРК Patriot - прим. ред.)", -
написал один из комментаторов.
Депутат Сейма Латвии и президент

Автомобильной ассоциации страны
Андрис Кулбергс призвал пользова-
телей к спокойствию. По его словам,
он был знаком с владельцем первого
оригинального знака еще в 2000-х го-
дах по соревнованиям на гоночных
трассах, автомобилист был латышом.
Ранее Государственная полиция

Латвии отправила письма в рижские
школы с предупреждением об опас-
ности российского сериала "Слово
пацана. Кровь на асфальте".

Óøåäøèé èç æèçíè æóðíàëèñò - â ñàíêöèîííîì ñïèñêå

Ãåðìàíèÿ ïðåäëàãàåò Óçáåêèñòàíó 50 òûñÿ÷ ñâîáîäíûõ ðàáî÷èõ ìåñò

Ñåðãåé Ëàâðîâ âñòðåòèëñÿ ñ ïîñëàìè ãîñóäàðñòâ ÑÍÃ

Токаев сменил премьер-министра, назначенного после массовых протестов

Роман Скляр

Президент Казахстана
Касым-Жомарт Токаев в по-
недельник отправил прави-
тельство страны в отстав-
ку. Согласно информации на
сайте главы республики, ми-
нистры будут исполнять свои
обязанности до утверждения
нового правительства.
О причинах такого реше-

ния Токаева на данный мо-
мент ничего не известно. От-
мечается, что указ вводит-
ся в действие со дня подпи-
сания.

Согласно документу, вре-
менно исполняющим обя-
занности премьер-министра
Казахстана назначен Роман
Скляр. Ранее он занимал
должность первого замести-
теля премьер-министра.
До Скляра правительство

Казахстана возглавлял Али-
хан Смаилов. Президент наз-
начил его на пост главы ка-
бинета министров после
массовых протестов в 2022
году и переназначил в мар-
те 2023 после выборов в
нижнюю палату парламента.

30 марта депутаты мажи-
лиса (нижняя палата парла-
мента) одобрили кандидату-
ру Смаилова. Тогда ее под-
держали 82 парламентария.
За день до этого, 29 марта,
правительство республики,
возглавляемое Смаиловым,

ушло в отставку на фоне из-
брания нового состава ниж-
ней палаты парламента.
Выборы депутатов палаты

состоялись 19 марта. 62 из
98 мест получила крупней-
шая партия "Аманат". В пар-
ламент также прошли пар-
тии "Ауыл" (восемь мест),
Respublica и "Ак жол" - по
шесть мандатов соответст-
венно. Кроме того, места по-
лучили члены Народной пар-
тии Казахстана и Общена-
циональной социал-демокра-
тической партии.
В начале сентября 2023 го-

да Токаев устроил массовые
перестановки в кабмине
страны. В результате часть
членов правительства смени-
ла должности, а некоторые
из них лишились работы.
В рамках перестановок

министр индустрии и ин-
фраструктурного развития
Марат Карабаев был назна-
чен главой министерства
транспорта, министром тор-
говли Токаев назначил Арма-
на Шаккалиева. Главой ми-
нистерства туризма был на-
значен Ермек Маржикпаев,
а министром культуры и ин-
формации - Аида Балаева.
Кроме того, в МВД страны

назначен новый глава Ержан
Саденов - бывший замести-
тель руководителя ведомст-
ва, во время протестов в Ка-
захстане возглавлявший во-
енную комендатуру Астаны.

19 января стало извест-
но, что в Казахстане "сов-
сем скоро" начнутся ре-
формы, которые сделают
экономику страны более ус-
тойчивой, прозрачной и ди-

намичной, пообещал Токаев.
Кроме того, президент

анонсировал создание ин-
вестиционного климата, от-
вечающего самым высоким
мировым стандартам. По его
словам, планы увеличить
вдвое объем экономики к
2029 году требуют проведе-
ния масштабных реформ.
Помимо этого, Токаев за-

планировал провести рас-
ширенное заседание прави-
тельства, на котором будут
подведены итоги социально-
экономического развития
республики за 2023 год. Оно
прошло уже после отставки
правительства - в среду, 7
февраля. В ходе встречи, по
данным пресс-службы пре-
зидента страны, были обоз-
начены основные задачи на
предстоящий период.

В ближайшее время около 50 тысяч узбекистанцев покинут страну
и переселятся в Германию

Работодатели Германии
предлагают 50 тысяч сво-
бодных рабочих мест для уз-
бекистанцев - официально,
через Агентство по внешней
трудовой миграции. Агент-
ство также помогает прой-
ти курсы немецкого языка
перед отъездом.
Как сообщает Gazeta.uz,

свободные вакансии пред-
лагаются в следующих про-
фессиях: медсестра; води-
тель грузовика; техническое
обслуживание грузовой и
сельскохозяйственной техни-
ки; гостиничное дело; рабо-
та в ресторанах; туризм; ре-
месленничество; мехатрони-
ка; строительство и другие
сферы.
Зарплата составляет от

1000 евро при трудоустрой-
стве через программу
Ausbildung, организованной
Министерством труда Гер-
мании для обеспечения уг-
лубленного обучения по оп-
ределенной профессии, со-

четающего теоретические и
практические знания.
Если работник заключает

трудовой договор с работо-
дателем напрямую, то зар-
платы начинаются от 2000
евро, сообщили в агентст-
ве. Заинтересованным ли-
цам необходимо заполнить

анкету, чтобы попасть в ба-
зу агентства в качестве ре-
зервного кадра.
По данным ведомства, для

кандидатов, желающих ра-
ботать по этим направлени-
ям в Германии, есть возмож-
ность пройти курсы немец-
кого языка в регионах Уз-

бекистана. Ведомство так-
же приглашает к сотрудни-
честву все учебные центры
в стране для подготовки
кадров на эти свободные
рабочие места.

"Благодаря правительству
удалось получить эти вакан-
сии, были достигнуты соот-
ветствующие соглашения.
Есть свои требования у ра-
ботодателей, но если при-
нять адресные меры, то
можно трудоустроить 50
тысяч человек. Поэтому мы
стараемся обучить граждан
немецкому языку, профес-
сиям перед их отправкой", -
заявили в пресс-службе
агентства.
Нынешние трудовые миг-

рационные потоки из Узбе-
кистана главным образом
сосредоточены в нескольких
близлежащих странах, в ча-
стности, в России и Казах-
стане, на которые приходит-
ся основная часть притока
денежных переводов. Вмес-

те с тем наблюдается пос-
тепенная географическая ди-
версификация таких пото-
ков, отмечали ранее в Цен-
тральном банке Узбекиста-
на. В частности, доля пере-
водов из России сократи-
лась с 87% до 78%.
В 2022 году из Централь-

ной Азии в Великобританию
прибыла почти четверть се-
зонных работников. Узбекис-
тан занял второе место пос-
ле Украины. Трудовой миг-
рант из Узбекистана в аэ-
ропорту Стамбула, летев-
ший в Великобританию, со-
общил корреспонденту
Gazeta.uz, что направляет-
ся в Манчестер для сбора
клубники. По его словам,
минимальная оплата труда
составляет 14 фунтов стер-
лингов в час (почти 200
тысяч сумов по курсу ЦБ на
9 апреля 2023 года).

Служба информации и
безопасности (СИБ) Мол-
давии составила санкци-
онный список лиц и ком-
паний, в который вклю-
чила журналиста, ушед-
шего из жизни три года
назад. Соответствующий
перечень опубликован на
сайте ведомства.
В список вошли свыше

550 имен и названий, сре-
ди которых - глава Гагау-

зии Евгения Гуцул, канди-
дат в мэры Бельц на про-
шедших осенних выборах
Арина Коршикова, быв-
ший спикер парламента
Молдавии Андриан Канду
и депутаты парламента от
запрещенной в республи-
ке оппозиционной партии
"Шор". В числе попавших
под санкции физлиц ока-
зался и экс-руководитель
агентства Sputnik Moldova

Владимир Новосадюк, ко-
торый ушел из жизни в
2021 году.
По задумке авторов

списка, в отношении его
фигурантов будут дейст-
вовать ограничительные
меры. Основанием для
включения в него, в част-
ности , была названа
связь с попавшими под
международные санкции
олигархом Владимиром

Плахотнюком и бизнесме-
ном Иланом Шором.
В декабре бывшая гла-

ва Гагаузии Ирина Влах об-
винила президента Молда-
вии Майю Санду в орга-
низации политической ин-
квизиции в виде Центра
стратегических коммуни-
каций и борьбы с дезин-
формацией. По ее мнению,
2024 год в стране начнет-
ся с охоты на ведьм.

В конце прошлой неде-
ли в Москве состоялась
традиционная встреча
Министра иностранных
дел Российской Федера-
ции Сергея Лаврова с
послами государств-уча-
стников СНГ, аккредито-
ванными в России. В ней
также принял участие Ге-
неральный секретарь
Содружества Сергей Ле-
бедев.
В ходе мероприятия

были подведены итоги
многостороннего сотру-
дничества в формате Сод-
ружества в 2023 г., наме-
чены ключевые задачи на

перспективу с учетом
приоритетов председате-
льства России в органи-

зации в текущем году.
Участники встречи так-

же обменялись мнениями

по актуальным междуна-
родным и региональным
темам.
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Òðè âåêà â ïîèñêàõ çíàíèé Российская академия наук
отмечает свое 300-летие

Петр Первый - основатель Российской академии наук на фоне
Кунсткамеры

Здание Петербургской академии наук на Васильевском острове

Кабинет Петра Первого в Кунсткамере

"Урок анатомии доктора Рюйша", картина Адриана Баккера

В этом году Российская
академия наук отмечает свое
300-летие. Эта памятная да-
та значима не только для на-
учного сообщества, но и для
всей страны. За три столе-
тия истории академии меня-
лись ее состав, государст-
венный статус, научная на-
правленность. Но одно оста-
валось неизменным - роль
академии наук как главного
научного учреждения страны.
День Российской науки не

зря отмечается 8 февраля:
именно в этот день в 1724
году из Сената был объяв-
лен именной указ императо-
ра Петра I об учреждении
Академии наук и художеств
с приложением - "Проектом
учреждения Академии наук с
назначением на содержание
оной доходов". Многие исто-
рики до сих пор спорят, ка-
кой год считать официальной
датой создания Российской
академии наук. В наши дни
мы празднуем день основа-
ния академии наук как День
российской науки - 8 фев-
раля. Именно в этот день
1724 г. Сенат опубликовал
указ об учреждении, однако
сам Петр не успел торжест-
венно открыть академию.
Это сделала его жена импе-
ратрица Екатерина I в де-
кабре 1725 г.
Как ни странно, но Петр

Алексеевич, будущий Петр
Великий, 14-й ребенок Алек-
сея Михайловича Тишайшего
получил весьма слабое до-
машнее образование. В то
время патриарх Иоаким, ве-
дя борьбу против "латиниза-
ции", отодвинул от царского
двора образованных учени-
ков и в результате Петра
обучали менее грамотные
люди. Потому Петр до конца
жизни писал с ошибками.
Однако природа наделила
молодого царя, а на троне
Петр - с 10 лет, огромным
любопытством и деятельным
характером. Поэтому еще
отодвинутый от реального
правления своей сестрой Со-
фьей, играя в свои потеш-
ные войска, Петр стал са-
мостоятельно - и при помо-
щи голландского купца Фран-
ца Тиммермана - изучать все,
что нужно для военного де-
ла и путешествий: арифме-
тику и геометрию, астроно-
мию и корабельное дело.
За годы своего правления

последний царь и первый им-
ператор сделал многое для
России: создал флот, открыл
первый в стране музей, пос-
троил на болотистой мест-
ности целый город! И, конеч-
но, основал академию наук
- старейшее и крупнейшее
научное учреждение России.
Академия наук стала родо-
начальницей всей системы
научной деятельности в стра-
не. Благодаря научным по-
искам первых членов акаде-
мии наук в России появились
обсерватории, музеи, иссле-
довательские лаборатории и
университеты. Россия взяла
курс на науку и образова-
ние.
У Петра возникла идея

создать академию, находясь
под повлиянием поездки в
Европу, где он черпал вдох-
новение и возможности для
развития государства. Петр
посетил Французскую ака-
демию наук, где иностран-
ные ученые демонстрирова-
ли химические экспери-
менты. Он принял участие

в заседании, на котором
был единогласно избран по-
четным членом Француз-
ской академии наук.
Особенно много император

общался с немецкими уче-
ными, в том числе с "универ-
сальным человеком" того вре-
мени, математиком, филосо-
фом, физиком и языковедом
Готфридом Лейбницем, ко-
торый, как считается, и под-
сказал императору устрой-
ство академии, которое бы
учитывало отечественную
специфику. Петр осознал, что
в России необходимо создать
все условия для развития на-
учных знаний и образования
населения.
Поэтому еще до официа-

льного открытия академии он

стал активно разрабатывать
элементы будущей инфра-
структуры. Первым делом
Петр сделал общедоступным
свое личное собрание книг
и нанял библиотекаря, ко-
торый должен был следить
за собранием и пополнять
его. Также в 1714 г. Петр ор-
ганизовал публичный музей
- Кунсткамеру, фонды кото-
рого содержали различные
редкости. В документах об
учреждении Академии наук и
художеств Кунсткамера рас-
сматривалась как неотъем-
лемая часть академии, а
фонд - как инструмент, спо-
собствующий деятельности
академиков. "А чтоб акаде-
мики в потребных способах

недостатку не имели, то над-
лежит, дабы библиотека и
натуральных вещей камора
Академии открыта была. А
над оною надлежит библио-
текарю партикулярную ди-
рекцыю иметь и власть те
книги и инструменты, кото-
рые Академии надобны, вы-
писать или здесь делать",
указывал император.
Согласно историческим

данным, за десять лет до
официального открытия ака-
демии, уже велись активные
переговоры с крупными за-
рубежными учеными об их

приезде в Россию на рабо-
ту по контракту. В стране
практически не было своих
ученых, отсутствовало выс-
шее образование, поэтому
Петр начинал с нуля. Сла-
вяно-греко-латинская и Ки-
ево-Могилянская академии,
созданные в конце XVII в.,
готовили исключительно свя-
щеннослужителей. Поэтому
для Российской академии на-
ук приходилось создавать
новый научный фундамент.
Петр очень сильно прис-

матривался и к медицине: в
1698 г. в Амстердаме он поз-
накомился с анатомом Фре-
дериком Рюйшем. Он про-
водил "уроки анатомии" -
публичные вскрытия. Они
были главными научно-попу-

лярными событиями в Ам-
стердаме, и Петр любил их
посещать. Рюйш был не то-
лько хирургом, но и выдаю-
щимся анатомом, сделав-
шим несколько важных от-
крытий, а также собравшим
потрясающую коллекцию
анатомических препаратов.
Петр настолько проникся
всем тем, что делает Рюйш,
- и особенно его мастерст-
вом патологоанатома, что
сам взял у него несколько
уроков. По возвращении в
Россию Петр поддерживал
связи с учителем, а в 1717

году выкупил у него всю его
анатомическую коллекцию.
Именно она легла в основу
первого российского музея
- Кунсткамеры.
На первых порах в состав

академии вошли такие выда-
ющиеся исследователи, как
французский астроном и кар-
тограф Жозеф-Николя Де-
лиль, швейцарский физик,
механик и математик Дани-
ил Бернулли, немецкий ис-
торик и филолог Готлиб Зиг-
фрид Байер и великий мате-
матик и механик Леонард
Эйлер. Спустя несколько лет
академия наук уже подгото-
вила отечественных ученых,
получивших блестящее обра-
зование в академических
учебных заведениях.

Петр Первый создавал
академию наук по европей-
ским канонам, но с учетом
отечественной специфики.
Российская академия наук
учреждалась вместе с гим-
назией и университетом, ко-
торые готовили будущих
ученых. Последние станови-
лись членами академии и по-
лучали жалование за обес-
печение научно-техническо-
го развития государства.
Первым президентом ака-

демии наук стал лейб-медик
Лаврентий Блюментрост -
значимая для Петра Перво-
го фигура. Кстати, несмот-
ря на свои иностранные кор-
ни, Блюментрост первое
время оставался единст-
венным из академиков, ро-
дившимся в России. При под-
готовке документов об уч-
реждении академии наук он
руководствовался установ-
ками императора и успеш-
но вел дела от его имени, а
затем и от имени импера-
трицы Екатерины.
Первые члены Российской

академии наук сразу присту-
пили к работе по умножению
научного и культурного богат-
ства России. В качестве
главных направлений акаде-
мики выбрали три основных
класса: математический, фи-

зический (или естественный)
и гуманитарный. В распоря-
жении ученых были коллек-
ции Кунсткамеры, Анатоми-
ческий театр, Географический
департамент, Астрономичес-
кая обсерватория, Минера-
логический кабинет и даже
Ботанический сад. В первые
десятилетия в академии за-
рождались основы для раз-
вития горного дела, метал-
лургии и других значимых для
государства отраслей про-
мышленности. Ведущие гео-
графы и путешественники ос-
ваивали геодезию и карто-
графию. Благодаря этим ра-
ботам уже в 1745 г. ученые
создали первую карту страны
- "Атлас российский".
Одновременно проводились

крупные исследовательские
экспедиции, участники ко-
торых внесли вклад в освое-
ние природных ресурсов Рос-
сии. Большое внимание ака-
демики уделяли этнографи-
ческим исследованиям тер-
ритории страны. Ученые ис-
следовали животный и рас-
тительный мир регионов, об-
наружили месторождения по-
лезных ископаемых, описали
историю, этнографию и хо-
зяйственную деятельность
живущих на территории Рос-
сии народов и начали изуче-
ние их языков.
Спустя 12 лет после ос-

нования академии наук из-
вестный французский физик
Дорту де Меран писал: "Пе-
тербургская академия со
времени своего рождения
поднялась на выдающуюся
высоту науки, до которой
академии Парижская и Лон-
донская добрались только
за 60 лет упорного труда".
Не забывали академики и о
популяризации науки. Куль-
турная жизнь Санкт-Петер-
бурга обогатилась публич-
ными лекциями по матема-
тике, физике, химии и исто-
рии. Лекции академиков со-
бирали многочисленную ау-
диторию.
Так дело Петра Первого

запустило процесс просве-
щения российского государ-
ства, а академия наук ста-
ла главным научным учреж-
дением страны. За почти
300-летнюю историю акаде-
мия не раз переживала пот-
рясения, в том числе поли-
тические изменения - она
существовала в Российской
империи, Советском Союзе
и современной России. Но
никогда академия наук не
забывала о своей миссии,
связанной с поиском на-
учных истин и служением
Отечеству.

(scientificrussia.ru)
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Èñòîðèêè âîçðîäèëè çàáûòîå ðåìåñëî
Семейная пара - историки Ирина и Андрей

Богучарские изготавливают одежду из конопли
и крапивы. Они ведут сайт, где публикуют ста-
тьи об истории коноплеводства в России, при-
водят этнографические факты, упоминания ко-
нопли и крапивы в фольклоре. Вот что пишут
они на своем сайте:

"…Мы используем экологичные качественные
материалы в своей работе. Тщательно выбира-
ем ткани, в основном это 100% конопля или
100% крапива. А ещё мы любим мечтать. А меч-
та у нас простая: мы хотим, чтобы Россия вновь
стала сильнейшей коноплеводческой державой!
Чтобы наши люди носили одежду, которая сде-
лает всех нас здоровыми, сильными телом и
духом, мудрыми и энергичными! Чтобы в каж-
дом из нас рождались Великие идеи, и чтобы
нам хватало духа их реализовать!".
Неожиданно для них самих их одежда стала

пользоваться спросом у сторонников здорового
образа жизни.

История на воздухе
А началось все с того, что семья Богучарских

переехала из Ростова-на-Дону в дальний хутор
Дубовой Белокалитвинского района: захотелось
жить в частном доме, на земле. Ирина была в
декретном отпуске: только что родилась млад-
шая дочь. Муж пытался найти работу по специ-
альности, но в ближайшей школе не было ва-
кансии. Занялся выращиванием малины, поса-
дил тысячу кустов, но все, увы, погибли. У сугу-
бо городских жителей не было никакого опыта
земледелия.

- Стали думать, как зарабатывать, - вспоми-
нает Ирина. - В хуторе в основном остались
бабушки, а что умеют бабушки? Вязать носки.
И мы решили предложить бабушкам вязать, а
сами стали бы продавать их продукцию через
соцсети. Но кого сейчас удивишь носками? Шер-
стяных изделий на рынке предостаточно. Це-
нятся изделия из льна, но их тоже много. А вот
о конопляных и крапивных вещах многие даже
не слышали. Найти сырье оказалось непросто.
Нитки из конопли заказали за границей. И вско-
ре первые носки были готовы.

- Производство одежды из конопли для нашей
страны не экзотика, наоборот, исконная тради-
ция, - утверждает Ирина. - У историка Строми-
лова Николая Семеновича я нашла информа-
цию, что земледельцы Великой равнины России
еще в доисторические времена выращивали ко-
ноплю. При раскопках Старой Ладоги VII - IX
веков находили зерна конопли и веревки из нее.
Коноплеводство переживало свой расцвет при
Петре Первом. Им занимались в 72 губерниях,
и к началу XX столетия посевы составляли 835
тысяч гектаров. Большая часть продукции пос-
тавлялась за границу: в Англию, Голландию и
прочие морские державы - такелаж их флота
на 90 процентов состоял из русского пеньково-
локна. СССР занимал первое место в мире по
количеству конопляных посевов и производству
пеньковолокна: 966 тысяч гектаров (в 1928 го-
ду).
Изучили, конечно, и нынешнее положение дел

в отрасли. Сегодня коноплеводством занимают-
ся лишь несколько крупных промышленников.
Техническую коноплю выращивают примерно на
15 тысячах гектаров. В основном семечка пе-
рерабатывается на масло для производства про-
дуктов питания и косметики. Из наиболее
крупных можно выделить коноплеводческие
предприятия в Пензенской, Ивановской, Ново-
сибирской, Курской, Челябинской и Нижегород-
ской областях, а также в Мордовии. Быстрее
всего в нашей стране развивается производст-
во продуктов питания из конопли. Масло и ядра
конопли - очень полезный продукт. Его уже зна-
ют и применяют приверженцы ЗОЖ.

- Мне нравится изготовление вещей на заказ,
- говорит Ирина. - Сейчас можно заказать не
только носки, но и рубашки, платья, брюки,
шорты, детскую одежду и головные уборы из
конопли и крапивы. Дополнительно стали выпус-
кать мыло на конопляном масле, крем и баль-
зам для губ.

Экологичные рубашки
- Мы с мужем не стали засевать поля коноп-

лей, так как не понимали, где перерабатывать
растения. Завод должен находиться в непосред-
ственной близости от поля, иначе работа не
окупится. Да и опыт с малиной показал, что мы
далеки от фермерства.
Начали с изготовления конечного продукта,

чтобы понять спрос. Сырье закупили уже гото-
вое. Производство небольшое. Одежда изготав-
ливается по фигуре клиента, который выбирает

цвет и фасон.
- Маркетплейсы отпадают сразу. Мне не нра-

вится идея массового производства. Человеку
не нужно столько вещей, сколько пытается ему
втюхать общество потребления. Пусть это бу-
дут две-три, но очень качественные вещи. Гео-
графия заказов обширна - вся Россия. За гра-
ницу сейчас отправок почти нет, слишком уж я
намучалась с посылкой в Данию в апреле 2022
года, которую почта этой страны держала у се-
бя почти полгода. Правда, недавно посылали
заказ клиентке в Турцию, постоянно отправля-
ем в Беларусь. А недавно меня озадачил рус-
ский клиент из Южной Африки, ищем решение,
как туда доставить. Постоянной стационарной
торговой точки или магазина пока нет. Ирина
предпочитает онлайн-формат.

- До этого проекта я работала в рекламе,
поэтому успешно занимаюсь продвижением в
соцсетях. Участвуем в выставках, ярмарках, те-
матических фестивалях, - объясняет она. - Пер-
вые год-два мы жили очень скромно. Выходило
около 20 тысяч рублей в месяц на семью из
четырех человек, но в хуторе жить дешевле, и
нам хватало. Всю прибыль вкладывали в про-
ект. Сегодня прибыль достойная. Цены на про-
дукцию разные, но изделия, понятно, недеше-
вые. Есть, например, браслет - он стоит 200
рублей. Юбка, майка - от двух до семи тысяч.
Богучарские носят только свои изделия. Суп-

руги убеждены, что одежда из конопли живая и
лечебная. По словам Ирины, она выполняет свою
главную функцию - защитную, так как практи-
чески полностью задерживает ультрафиолетовое
излучение (хлопок - лишь на 30-50 процентов,
лен - на 60-70). Пористость волокон конопли поз-
воляет ткани лучше впитывать влагу, а телу -
дышать во время сильной жары, сохраняя прох-
ладу. А еще конопляный текстиль обладает мощ-
ными бактерицидными свойствами, гипоаллер-
генностью, поддерживает тело при физических
нагрузках, оказывая болеутоляющее и успокаи-
вающее воздействие. Эта культура, по мнению
Богучарских, забыта незаслуженно. Помимо во-
локон стебля, которые используются для тек-
стиля, важны и другие части растения. Из семе-
чек давят масло, получают легкоусвояемый про-
теин. А древесная часть - костра - применяется
в строительстве, причем такие конструкции ре-
гулируют влажность и теплоотдачу и ценятся за
прочность. Бумагу, изготовленную из конопли,
можно пускать в переработку до семи раз, она
не желтеет. С гектара конопли получают до се-
ми тонн высококачественной целлюлозы.

Развенчание мифов
- Наверняка были трудности с легализацией

выращивания растения, снискавшего дурную
славу? - спрашивают журналисты.

- Дурная слава конопли - это навязанное мне-
ние. Чтобы ослабить Россию, важно было про-
валить всю предшествующую деятельность от-
расли. Конопля - сильный конкурент нефти. Из
нее можно делать все, что делают сейчас из
нефти, - утверждает Ирина. - Под давлением
американских промышленников в 1961 году Кон-
венция ООН объявила коноплю наркотиком,
СССР тоже ратифицировал эту конвенцию. Был
ужесточен регламент промышленного возделы-
вания культуры, и посевные площади сократи-
лись. Окончательный удар российскому коноп-
леводству нанесло постановление N 695 от 12
июня 1987 года "О запрещении посева и выра-
щивания гражданами масличного мака". Его дей-
ствие распространялось и на коноплю. В резу-
льтате посевы сократились до 2000 гектаров к
2011 году. Лишь с 2002 года началось финанси-
рование селекции безнаркотических сортов ко-
нопли. 20 июля 2007 года вышло постановление
правительства РФ, которым были разрешены к
выращиванию безнаркотические сорта коноп-
ли, включенные в Государственный реестр се-
лекционных достижений.

- Я не могу полноценно рекламировать то, что
произвожу, - говорит Богучарская. - Таргет-рек-
лама не пропускает слово "конопля". Даже при
оформлении кассового аппарата мне отказали
в регистрации, и только после заявления, что
буду обращаться в Федеральную антимонопо-
льную службу, мою заявку пересмотрели и из-
винились. Еще одна проблема - сырье, пригод-
ное для изготовления одежды. Все сырье за-
граничное. Богучарская ищет также остатки со-
ветских тканей, произведенных еще в 1930 -
1950-е годы, из них удается шить панамы. Эти
отрезы, по словам Ирины, очень дорогие, но с
ними не сравнится по качеству ни одна совре-
менная заграничная ткань.

Комментарий
Татьяна Сухорада, заведующая лаборатори-

ей селекции и первичного семеноводства коно-
пли Национального центра зерна имени П. П. Лу-
кьяненко, доктор сельскохозяйственных наук (на
выступлении 2019 года):

- Наш институт ведет селекцию конопли с 1937
года. Ежегодно наши поля проверяли Госнарко-
контроль и МВД. Уборочной техники нет, соби-
раем вручную. У конопли масса полезных
свойств, в том числе лечебных, но изучать их
нам не позволяют различные постановления. Мы
с этим боремся. Сегодня на повестке дня - про-
грамма государственной важности: формирова-
ние независимости России. Ее можно достиг-
нуть, возродив высокодоходную сельскохозяй-
ственную культуру.            Российская газета

Андрей и Ира Богучарские

Эти брюки включают в себя лучшие качества
настоящей конопли: прочность и практичность

Платье - 100% крапива
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Великий Новгород был одним из важнейших торговых центров Древ-
ней Руси, через который проходили торговые пути из Европы в Азию.
Здесь располагались многочисленные ремесленные мастерские, где
изготавливали изделия из металла, кожи, дерева и других материа-
лов. В 1136 году был построен Софийский собор, который стал сим-
волом города и его главной достопримечательностью. В XV веке был
построен Кремль, который до сих пор является одним из самых кра-
сивых и величественных крепостей в России. Сегодня Великий Новго-
род является одним из популярных туристических направлений в Рос-
сии и привлекает множество туристов со всего мира. Здесь можно
увидеть множество исторических памятников, музеев, храмов и дру-
гих достопримечательностей

Великий Новгород распо-
ложен в западной части Рос-
сии на берегу реки Волхов -
это один из древнейших рус-
ских городов, один из цен-
тров силы Древней Руси. Он
является административным
центром Новгородской об-
ласти, а также Новгород-
ского района, в состав ко-
торого не входит, обладая
статусом города областного
значения и образуя город-
ской округ Великий Новго-
род c единственным на-
селённым пунктом в его со-
ставе. Великий Новгород - го-
род воинской славы. Числен-
ность населения на 2023 год
составляла 223 191 человек.
ИСТОРИЯ
Великий Новгород являет-

ся одним из древнейших го-
родов России, по одной из
летописных версий (в Новго-
родской первой летописи)
место призвания варягов
(традиционно связываемого с
зарождением российской го-
сударственности) и первая
столица Руси. Официальной
датой основания Новгорода
считается 859, по первому
упоминанию города в позд-
ней Никоновской летописи
(XVI век). В Средние века -
второй по значимости после
Киева центр Киевской Руси,
в XII-XV веках столица Новго-
родской республики до её
подчинения Московскому кня-
жеству в 1478 году, а затем
центр Новгородской земли в
составе Русского царства.
Новгород не подвергся

монгольскому нашествию; хо-
тя он и платил дань Орде,

но сохранил уникальные па-
мятники древнерусской ар-
хитектуры домонгольского
периода (наиболее из -
вестный из них - Софийский
собор) и был единственным
из древних русских городов,
избежавшим упадка и дроб-
ления в XI-XII веках.
В 1569-1570 годах Новго-

род подвергся опричному по-
грому Ивана Грозного, соп-
ровождавшемуся массовыми
убийствами горожан. В 1611-
1617 годах город был под
властью шведов. После ос-
нования Санкт-Петербурга го-
род утратил своё экономи-
ческое значение, в частнос-
ти, оставшись в стороне от
основных торговых путей. С

1727 года Новгород стал цен-
тром Новгородской губернии.
С 1927 года стал частью Ле-
нинградской области.
Во время Великой Отече-

ственной войны город был
занят немцами и почти пол-
ностью разрушен. После ос-
вобождения вновь стал об-
ластным центром, был от-
строен заново, многие ис-
торические здания были
восстановлены.
ДОСТОПРИ-

МЕЧАТЕЛЬНОСТИ
Великий Новгород сам по

себе город-памятник, где
буквально на каждом шагу
нас окружают артефакты
истории - Софийский собор,
Новгородский кремль, Бла-

говещенский храм XII века,
этнографический парк рус-
ского деревянного зодчест-
ва "Витославлицы".
За кремлевскими стенами

из красного кирпича скрыт
пятикупольный Софийский
собор XI века. Рядом с ним
находится монумент "Тысяче-
летие России". Он был воз-
веден в 1862 году в память
о богатой на события рос-
сийской истории. Новгород-
ский государственный объе-
диненный музей-заповедник
состоит из нескольких кор-
пусов. Здесь можно узнать
много нового об истории го-
рода и увидеть уникальные
иконы российских мастеров.
Алексеевская белая башня
- единственное сохранивше-
еся с XVI века каменное ук-
репление Окольного Города

- внешнего кольца обороны
Великого Новгорода. Сегод-
ня там действует музей.
Николо-Вяжищский мо-

настырь - женская обитель
впервые упомянута в летопи-
си в 1411 году. Это действу-
ющий религиозный объект, но
он доступен и для экскурсий.
Монастырь носит статус став-
ропигиального, то есть неза-
висимого от местной епархи-
альной власти, подчиняюще-
гося непосредственно патри-
арху или синоду. Архитектур-
ные сооружения обители яв-
ляются бесценным памятни-
ком культуры Новгородской
земли. Он расположен в де-
ревне в Новгородской облас-
ти. Эта деревня является

ближним пригородом Вели-
кого Новгорода, в 20 мину-
тах езды на автобусе от ав-
товокзала.  Монастырь сла-
вится необыкновенным раз-
нообразием изразцов, укра-
шающих здание храмового
комплекса.  В начале XVII ве-
ка во время шведского на-
шествия монастырь постра-
дал, но по окончании инозем-
ной оккупации, пользуясь
особым покровительством ца-
ря Михаила Федоровича,
быстро восполнил свои бо-
гатства. К этому периоду ис-
тории монастыря относятся
сохранившиеся до наших дней
постройки: Никольский собор
(1681-1683 гг.), трапезная с
церквами Иоана Богослова и
Вознесения (1694-1698 гг.), га-
лерея, соединяющая их и
имеющая два парадных
крыльца.
Памятник Сергею Рахма-

нинову. Средства на изготов-
ление памятника знаменито-
му земляку, композитору и
пианисту Сергею Рахманино-
ву собирали всем городом.
Бронзовый Рахманинов сто-
ит на постаменте, опираясь
на лавку. И как бы с носта-
льгией смотрит на такие род-
ные, но разительно переме-

нившиеся места… Известно,
что в последний раз Рахма-
нинов посетил Великий Нов-
город в марте 1902 года. А
после революции 1917 года
он и Россию покинул навсег-
да. Автором идеи памятника
и его исполнителем стал ску-
льптор Александр Рукавиш-
ников. Общий вес монумен-
та - более трех тонн. Кста-
ти, из динамиков рядом с
"Рахманиновым" всегда тран-
слируют музыку.
ЭКОНОМИКА
Экономика Великого Нов-

города характеризуется ста-
бильным ростом. В Великом
Новгороде формируется бо-
льшая часть валового реги-
онального продукта. Про-
мышленность - это один из
наиболее устойчивых и ди-
намичных отраслей эконо-
мики Великого Новгорода.
Большинство производств

на территории города рабо-
тает в рамках обрабатыва-
ющих отраслей. Их доля сос-
тавляет примерно 88%. Ос-
тальные 12% занимают про-
изводства по распределе-
нию электроэнергии, газа и
воды.
В свою очередь структура

обрабатывающей промыш-
ленности делится на неско-
лько секторов. Это химичес-
кое производство, которое
составляет 52,9 % от всего
объёма отгружаемой продук-
ции; производство пищевых
продуктов - 16,4%; целлю-
лозно-бумажное производ-
ство и полиграфическая де-
ятельность - 10,6%; маши-
ностроение, радиоэлектрон-
ная промышленность и ав-
тотранспортное производст-
во - 10,3 %; металлургиче-
ское производство - 5,8% и
деревообработка - 2,5 %.
Как можно заметить, про-

изводство в регионе напря-
мую зависит от территори-
альных особенностей и с те-
чением времени, многие осо-

Софийский Собор - главный новгородский храм, построенный сыном
Ярослава Мудрого. В Новгородской Земле духовенство было очень
тесно переплетено со светской властью - очень тесно даже по мер-
кам эпохи вообще и Древней Руси в частности. Поэтому Софийский
Собор был не только религиозным объектом - в нём ещё и хранились
ценности князя и наиболее влиятельных новгородцев

бенности торговой жизни
Великого Новгорода сохра-
нились.
НОВОСТИ ГОРОДА
Преподаватель кафедры

физической культуры НовГУ
Юлия Андреева заняла пер-
вое место в жиме лежа во
всероссийском турнире по
пауэрлифтингу Кубок Санкт-
Петербурга "Северная Паль-
мира". Юлия Андреева выпол-
нила норматив кандидата в
мастера спорта, сообщил
портал news.novgorod.ru.

- Я целый год готовилась
к этим соревнованиям, а па-
уэрлифтингом занимаюсь
уже пять лет, - передают
слова Юлии Андреевой в
пресс-службе НовГУ. - Не-
посредственно перед сорев-
нованиями у меня возникли
проблемы со здоровьем,
поэтому я не смогла выпол-
нить норматив мастера
спорта. Надеюсь, что в сле-
дующий раз у меня получит-
ся достичь этого результа-
та. В соревнованиях участ-
вовали спортсмены из
Санкт-Петербурга и других
регионов.

***
Заключившим брак в ор-

ганах ЗАГС Новгородской об-
ласти молодожёнам начали
вручать свадебные сертифи-
каты. Они дают право на
бесплатное посещение ме-
роприятий местных учреж-
дений культуры, сообщил
портал news.novgorod.ru.
В течение года после ре-

гистрации брака моло -
дожёны смогут посетить по
одному мероприятию в каж-
дом из пяти учреждений,
подведомственных мини-
стерству культуры Новго-
родской области.
Первыми обладателями

свадебного сертификата ста-
ли молодожёны Дмитрий и
Екатерина Фролкины из Ве-
ликого Новгорода.

Владычная (или Грановитая) палата - памятник архитек-
туры XV века, построенный в стиле кирпичной готики, рас-
положенный на территории Новгородского детинца. Явля-
ется одной из старейших сохранившихся гражданских пос-
троек Руси. Здание включено в список памятников все-
мирного наследия ЮНЕСКО вместе с другими исторически-
ми сооружениями Великого Новгорода. В нём располага-
ется собрание декоративно-прикладного искусства Новго-
родского музея-заповедника.  Концепция музеефикации
памятника основывается на том, что главным источником
исторической и художественной информации является са-
ма палата - выявленные первоначальные архитектурные
формы и фрагменты древней росписи. Важнейший объект
показа - так называемая Келья архиепископа Иоанна, ук-
рашенная фресками XV в. и росписью начала XIX в.

Стилизованный под старинную деревянную крепость уличный театр
"Садко" - место у стен Кремля со средневековым русским колоритом.
Именно здесь проходит легендарное шоу фолк-рок мюзикл "Садко" -
легенда о знаменитом купце на новый лад, но с древнерусским акцен-
том. Шоу признано лучшим театрализованным представлением Рос-
сии по мнению Национальной премии Russian Event Awards 2021 и 2022



9-15 февраля 2024
11. ДОСУГ

Пятница, 9 февраля

Воскресенье, 11 февраля

05.30 Телеканал "Доброе утро. Суббота" (0+) 08.00 "Умницы и умники"
(12+) 08.45 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.20
Премьера. "Наше всё" (12+) 10.10 Премьера. "Поехали!" (12+) 11.00
Новости (с субтитрами) 11.15 "ПроУют" (0+) 12.00 К юбилею Ирины
Муравьёвой. "Больше солнца, меньше грусти" (12+) 12.55 Ирина Му-
равьёва в фильме "Карнавал" (0+) 15.30 Премьера. К юбилею Николая
Цискаридзе (12+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.20 "Поле
чудес" (16+) 18.20 Премьера. "Я люблю мою страну" (0+) 19.15 Премье-
ра. "Эксклюзив" с Дмитрием Борисовым (16+) 20.00 "Время" 20.35 "Се-
годня вечером" (16+) 21.55 Премьера. "Иван Лубенников: Жизнь про-
должается" (16+) 23.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Креативные индустрии" (16+) 23.45
ПОДКАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+) 00.25 ПОДКАСТ.ЛАБ "Баден-Баден"
(16+) 01.05 ПОДКАСТ.ЛАБ "Собрались с мыслями" (16+) 01.40 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Драгоценные истории" (16+) 02.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Мелодии
моей жизни" (16+) 03.00 "Время" 03.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Кот Шрёдингера"
(16+) 04.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Летописи конца времен" (16+) 04.45 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Обязательно к прочтению" (16+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк"
(16+) 09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный ка-
нал (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информаци-
онный канал (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Пре-
мьера. "Давай поженимся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское"
(16+) 16.00 Информационный канал (16+) 17.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 17.45 "Человек и закон" с Алексеем
Пимановым (16+) 18.45 "Поле чудес" (16+) 20.00 "Время" 20.45
"Лучше всех!". Новый сезон (0+) 22.20 "Матадор". "Гудбай, Нор-
ма Джин..." (18+) 23.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+)
23.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Анекдоты" (16+) 00.25 Фильм "Чемпи-
оны: Быстрее. Выше. Сильнее" (12+) 02.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть
не говорят, пусть читают" (16+) 03.00 "Время" 03.45 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 04.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "20 лет спус-
тя" (16+) 04.55 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обман веществ" (16+)

05.00 Новости 05.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обязательно к прочтению" (16+) 05.35
ПОДКАСТ.ЛАБ "Мелодии моей жизни" (16+) 06.15 "Играй, гармонь люби-
мая!" (12+) 06.55 "Часовой" (12+) 07.25 "Здоровье" (16+) 08.25 "Непутёвые
заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.20 Пре-
мьера. "Играем свадьбу!" (12+) 10.10 Жанна Бадоева в проекте-путешес-
твии "Жизнь других" (12+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.20 Премьера.
"Повара на колесах" (12+) 12.10 "Видели видео?" (0+) 13.40 К юбилею
Николая Ерёменко. "На разрыв сердца" (16+) 14.30 Николай Ерёменко в
фильме "Пираты ХХ века" (12+) 16.00 10 лет со дня открытия Олимпийс-
ких игр в Сочи. "Между землей и небом. 10 лет спустя" (12+) 17.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.00 "Лучше всех!". Новый сезон (0+)
20.00 "Время" 22.00 Премьера остросюжетного многосерийного фильма
"Абрек" (16+) 22.55 ПОДКАСТ.ЛАБ "Летописи конца времен" (16+) 23.30
ПОДКАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 00.05 ПОДКАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+)
00.40 ПОДКАСТ.ЛАБ "Анекдоты" (16+) 01.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть не гово-
рят, пусть читают" (16+) 01.55 ПОДКАСТ.ЛАБ "Жизнь замечательных" (16+)
02.30 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обман веществ" (16+) 03.00 "Время"

1 КАНАЛ

Суббота, 10 февраля

Понедельник, 12 февраля

Вторник, 13 февраля

Среда, 14 февраля

Четверг, 15 февраля

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости 11.15 Информационный канал (16+) 14.00 Новости
14.15 Премьера. "Давай поженимся!" (16+) 15.05 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 16.00 Информационный канал (16+) 17.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 17.30 Информационный канал (16+) 18.55
Премьера. "Куклы наследника Тутти" (16+) 20.00 "Время" 21.00 Пре-
мьера. Елизавета Боярская в многосерийном фильме "Великая.
Золотой век" (12+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00 Премьера. "Алек-
сандр Проханов. Исповедь" (16+) 23.45 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть не
говорят, пусть читают" (16+) 00.25 ПОДКАСТ.ЛАБ "Драгоценные ис-
тории" (16+) 01.05 ПОДКАСТ.ЛАБ "Собрались с мыслями" (16+) 01.40
ПОДКАСТ.ЛАБ "Летописи конца времен" (16+) 02.20 "Давай поже-
нимся!" (16+) 03.00 "Время" 03.55 "Великая. Золотой век". Многосе-
рийный фильм (12+) 04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженим-
ся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информаци-
онный канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30
Информационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследни-
ка Тутти" (16+) 20.00 "Время" 21.00 Премьера. "Великая. Золотой
век". Многосерийный фильм (12+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00
ПОДКАСТ.ЛАБ "Легкие деньги" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Теат-
ральный подкаст" (16+) 00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+)
00.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 01.25 ПОДКАСТ.ЛАБ "Россия
и Запад на качелях истории" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+)
03.00 "Время" 03.55 "Великая. Золотой век". Многосерийный фильм
(12+) 04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженим-
ся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информаци-
онный канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30
Информационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследни-
ка Тутти" (16+) 20.00 "Время" 21.00 Премьера. "Великая. Золотой
век". Многосерийный фильм (12+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00
ПОДКАСТ.ЛАБ "Все хотят летать" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Триг-
геры" (16+) 00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Драгоценные истории" (16+) 00.50
ПОДКАСТ.ЛАБ "Собрались с мыслями" (16+) 01.25 ПОДКАСТ.ЛАБ
"Баден-Баден" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+) 03.00 "Время"
03.55 "Великая. Золотой век". Многосерийный фильм (12+) 04.45
Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости 11.15 Информационный канал (16+) 14.00 Новости
(с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженимся!" (16+) 15.05
"Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информационный канал (16+)
17.00 Вечерние новости 17.30 Информационный канал (16+) 18.55
Премьера. Проект "Цивилизации". Фильм 4-й. "Латинская Амери-
ка" (16+) 20.00 "Время" 21.00 Премьера. "Великая. Золотой век".
Многосерийный фильм (12+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Собрались с мыслями" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть
не говорят, пусть читают" (16+) 00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Театральный
подкаст" (16+) 00.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Баден-Баден" (16+) 01.25 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+)
03.00 "Время" 03.55 "Великая. Золотой век". Многосерийный фильм
(12+) 04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

Пятница, 9 февраля

Воскресенье, 11 января

05.10 Алексей Титков, Максим Фомин, Борис Хвошнянский, Роман
Нечаев В Детективном Сериале "Гончие-4". "Вологодский Конвой"
1-2-Я Ч. 07.00 "Сегодня" 07.20 "Смотр" 07.55 "Поедем, Поедим!" 09.00
"Сегодня" 09.20 "Едим Дома" 09.55 "Главная Дорога" 10.30 "Живая
Еда С Сергеем Малозёмовым" 11.25 "Квартирный Вопрос" 12.25
"Основано На Реальных Событиях". "Бойся Красную Машину" 3-4-
Я С. 14.05 "Своя Игра" 15.00 "Сегодня" 15.20 "Чп. Расследование"
16.00 "Следствие Вели" 18.00 "Центральное Телевидение" С Вади-
мом Такменёвым 19.20 "Ты Не Поверишь!" 20.20 "Секрет На Милли-
он" Звёздные Многодетные Мамы 22.15 "Международная Пило-
рама" С Тиграном Кеосаяном 22.55 "Захар Прилепин. Уроки Рус-
ского" 23.30 "Квартирник Нтв У Маргулиса" Алексей Белов (Gorky
Park) И Оркестр "Глобалис" 01.10 "Дачный Ответ" 02.10 "Андропов.
Между Дзержинским И Дон Кихотом" 03.15 Игорь Лагутин, Генна-
дий Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Николаенко В Остро-
сюжетном Сериале "Кодекс Чести-5". "Фальсификация"

05.10 Алексей Титков, Максим Фомин, Борис Хвошнянский,
Роман Нечаев В Детективном Сериале "Гончие-4". "Вологодс-
кий Конвой" 3-4-Я Ч. 07.00 "Сегодня" 07.20 "Центральное Теле-
видение" С Вадимом Такменёвым 09.00 "Сегодня" 09.20 "Чп.
Расследование" 09.55 "Первая Передача" 10.25 "Чудо Техники"
11.15 "Дачный Ответ" 12.15 "Нашпотребнадзор" 13.15 "Од-
нажды..." 14.05 "Своя Игра" 15.00 "Сегодня" 15.20 "Человек В
Праве С Андреем Куницыным" 16.00 "Следствие Вели..." 17.00
"Новые Русские Сенсации" 18.00 "Итоги Недели" С Ирадой Зей-
наловой 19.20 "Ты Супер!" 7-Й Сезон 22.15 "Звёзды Сошлись"
23.40 "Основано На Реальных Событиях". "Бойся Красную Ма-
шину" 3-4-Я С. 01.30 "Квартирный Вопрос" 02.30 Игорь Лагу-
тин, Геннадий Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Никола-
енко В Остросюжетном Сериале "Кодекс Чести-5". "Джокер"
04.25 "Поедем, Поедим!"

НТВ-МИР

Суббота, 10 февраля

Понедельник, 12 февраля

Среда, 14 февраля

Четверг, 15 февраля

05.25 "Утро. Самое Лучшее" 06.45 Никита Панфилов В Сериале
"Пёс-6". "Модель" (Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал. "Пёс-6".
"Модель" (Продолжение), "Объект №7" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.40
Сериал. "Пёс-6". "Объект №7" (Продолжение), "Последний Из Мо-
гикан", "Колобок" (Заключительная) 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50
"За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Андрей
Чубченко, Кирилл Полухин, Эльдар Лебедев, Владимир Литвинов
В Остросюжетном Сериале "Шеф. Мужская Работа". "Мы Своих
Не Бросаем", "Предложение" 21.00 Игорь Стам, Вера Шпак, Алек-
сандр Тютин, Лариса Кулакова В Детективном Сериале "Спецбат"
11-Я С., 12-Я С. 23.00 "Сегодня" 23.15 Алексей Чадов, Андрей Ча-
дов, Агния Дитковските, Людмила Свитова В Сериале "Дело Чес-
ти" 1-Я С., 2-Я С., 3-Я С., 4-Я С. 03.20 Игорь Лагутин, Геннадий
Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Николаенко В Сериале "Ко-
декс Чести-5". "Секретное Оружие" (Заключительная)

05.05 "Кто В Доме Хозяин?" 05.25 "Утро. Самое Лучшее" 06.45
Никита Панфилов В Детективном Сериале "Пёс-2". "Старый Друг"
(Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал. "Пёс-2". "Старый Друг" (Про-
должение), "Миссис Х" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-
2. "Миссис Х" (Продолжение), "На Дне", "Звезда" 12.00 "Сегодня"
12.25 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00
"Сегодня" 15.50 "За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Пре-
мьера. Андрей Чубченко, Кирилл Полухин, Эльдар Лебедев, Вла-
димир Литвинов В Остросюжетном Сериале "Шеф. Мужская Ра-
бота". "Сходка", "Билет В Один Конец" 21.00 Игорь Стам, Вера
Шпак, Александр Тютин, Лариса Кулакова В Детективном Сериа-
ле "Спецбат" 13-Я С., 14-Я С. 23.00 "Сегодня" 23.15 Алексей Чадов,
Андрей Чадов, Агния Дитковските, Людмила Свитова В Сериале
"Дело Чести" 5-Я С., 6-Я С., 7-Я С., 8-Я С. 03.20 Игорь Лагутин,
Геннадий Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Николаенко В
Остросюжетном Сериале "Кодекс Чести-6". "24 Часа", "Захват"

05.15 "Готовим С Алексеем Зиминым" 05.40 "Утро. Самое Лучшее"
07.00 "Сегодня" 07.25 Никита Панфилов В Детективном Сериале
"Пёс-2". "Игра", "Кинозвезда" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.40 Сери-
ал. "Пёс-2". "Кинозвезда" (Продолжение), "Блеск", "Призраки Прош-
лого" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00
"Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью" 16.55 "Днк"
18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Андрей Чубченко, Кирилл Полу-
хин, Эльдар Лебедев, Владимир Литвинов В Остросюжетном Се-
риале "Шеф. Мужская Работа". "Мера Пресечения", "Ближний Круг"
21.00 Игорь Стам, Вера Шпак, Александр Тютин, Лариса Кулако-
ва В Детективном Сериале "Спецбат" 15-Я С., 16-Я С. 23.00 "Сегод-
ня" 23.15 Алексей Чадов, Андрей Чадов, Агния Дитковските, Люд-
мила Свитова В Сериале "Дело Чести" 9-Я С., 10-Я С., 11-Я С., 12-
Я С. 03.20 Игорь Лагутин, Геннадий Митник, Андрей Савостьянов,
Георгий Николаенко В Остросюжетном Сериале "Кодекс Чести-6".
"Защита Свидетеля", "Пионерские Зорьки"

05.10 "Едим Дома" 05.40 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25
Никита Панфилов В Сериале "Пёс-2". "Туман", "Молчун" (Начало)
09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-2". "Молчун" (Продолжение),
"Ставки Сделаны", "Тролль" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное
Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За
Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Андрей Чуб-
ченко, Кирилл Полухин, Эльдар Лебедев, Владимир Литвинов В
Сериале "Шеф. Мужская Работа". "Инвестиция", "Человеческий Фак-
тор" (Заключительная) 21.00 Игорь Стам, Вера Шпак, Александр
Тютин, Лариса Кулакова В Сериале "Спецбат" 17-Я С., 18-Я С.
23.00 "Сегодня" 23.15 "Поздняков" 23.35 "Мы И Наука. Наука И Мы"
00.30 Алексей Чадов, Андрей Чадов, Агния Дитковските, Людмила
Свитова В Сериале "Дело Чести" 13-Я С., 14-Я С. 02.35 "Три Тан-
киста". Фильм Алексея Поборцева 03.20 Игорь Лагутин, Геннадий
Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Николаенко В Остросю-
жетном Сериале "Кодекс Чести-6". "Фото Как Улика", "Стрелок"

Вторник, 13 февраля

05.05 "Их Нравы" 05.25 "Утро. Самое Лучшее" 06.45 Никита Пан-
филов В Сериале "Пёс-6". "Весёлая Вдова" (Начало) 07.00 "Сегод-
ня" 07.25 Сериал. "Пёс-6". "Весёлая Вдова" (Продолжение), "Пот-
рошитель" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-6". "Потро-
шитель" (Продолжение), "Три Товарища", "Палачи" 12.00 "Сегодня"
12.25 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00
"Сегодня" 15.55 "Днк" 17.00 "Жди Меня" 18.00 "Сегодня" 19.00 Пре-
мьера. Андрей Чубченко, Кирилл Полухин, Эльдар Лебедев, Вла-
димир Литвинов В Сериале "Шеф. Мужская Работа" ("Шеф-6").
"Интересы Государства", "Один Выстрел" 21.00 Игорь Стам, Вера
Шпак, Александр Тютин, Лариса Кулакова В Детективном Сериа-
ле "Спецбат" 9-10-Я С. 23.00 "Своя Правда" С Романом Бабаяном
00.50 Эдуард Флёров, Илья Древнов, Антон Егоров, Юлия Тель-
пухова В Остросюжетном Фильме "По Следу Зверя" 3-4-Я С. 02.35
Сериал "Агенство Скрытых Камер". "Старьёвщик" 03.10 Игорь Ла-
гутин, Геннадий Митник, Андрей Савостьянов, Георгий Николаен-
ко В Сериале "Кодекс Чести-5". "Генеральская Охота"

Анекдоты
Вчера доказывала мужу, что умею

молчать. Сорвала голос.
  

Валерьянка прекрасно успокаива-
ет. Всего 5 капель на 200 гр. водки и
нервы как канаты.

  
Стареем... Включили с мужем пор-

но, посмотрели. Очень понравился ди-
зайн спальни, кафель в ванной, и стол
на кухне...

  
В доме бардак! Стою с веником и

думаю... убраться или... улететь...
  

На приёме у врача:
- Доктор, у меня болит всё!
- Ну, это вы загнули. На всё у вас

денег не хватит!
  

Хирург все умеет, но ничего не зна-
ет.
Терапевт все знает, но ничего не

умеет.
Патологоанатом все знает, все уме-

ет - но .... поздно!
  

Минздрав предупреждает: Нет де-
нег - НЕ БОЛЕЙ!

Хотелось бы получить ответы на
такие вопросы:

  
Почему современные технологии од-

новременно позволяют производить
банки для пива, которые не разлага-
ются на свалке за 100 лет, и кузова
автомобилей, которые гниют за 3-4
года?

  
Почему белая нитка, которой  сое-

динены новые носки, всегда оказы-
вается прочнее, чем нитки, из которых
сделаны сами носки?

  
Все знают знаменитую скульптуру

Родена "Мыслитель".
Вот меня давно интересует: о чем

может думать голый мужик?
  

Почему боксерские перчатки  на-
зывают перчатками, если они - ва-
режки?

  
Почему когда в воду кидаешь пря-

моугоьный кирпич, по воде  расходят-
ся круги?

  
Сколько раз ногам нужно наступить

на грабли, чтобы до пятой точки, на-
конец-то, дошло, что пора сворачи-
вать свою приключенческую деятель-
ность?

  
На каком свидании можно перес-

тать втягивать живот?
  

А вы тоже, когда роняете кусочек
чего-нибудь на пол, быстро поднима-
ете и дуете на него, перед тем как
кинуть в рот?

  
 Почему, когда продавщица в мага-

зине вам нахамит, смешной ответ при-
думывается только на полпути домой?

  
Почему во всех детских больницах

нарисован Айболит? Он же ветери-
нар!

  
Как заснуть, не заглядывая в холо-

дильник и телефон?
  

А вы заметили, что возле компью-
тера, особенно при включенном ине-
те, чай быстрее остывает.

  
Когда же придумают компьютеры,

которые по голосовой команде: "Блин!"
отменяют все последние действия?

  
 Как объяснить мужу, что я вышла

за него ЗАМУЖ, а не усыновила?
  

Мучают два вопроса, почему днем
спится так сладко,  и почему ночью
еда вкуснее?

  
 Как обезболивающая таблетка уз-

нает, что именно у меня болит?
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"Синод" раскольнической
т.н. "Православной Церкви
Украины" (ПЦУ) принял ре-
шение исключить из своего
календаря день памяти свя-
того благоверного князя
Александра Невского. Об
этом сообщил портал
antifashist.com.

"Исключить из церковно-
го календаря Православной
церкви Украины день памя-
ти благоверного князя Алек-
сандра Новгородского (Нев-
ского), в схиме Алексия, 23
ноября", - цитирует РИА Но-
вости постановление "сино-
да" ПЦУ со ссылкой на ук-
раинские СМИ. Украинское
агентство новостей назвало
Александра Невского "обра-
зом российской пропа -
ганды". Вместо дня памяти
святого князя Александра

Невского раскольники наме-
реваются праздновать па-
мять преподобного Алексан-
дра Константинопольского
(+ ок. 430 г.), первоначаль-
ника обители "Неусыпаю-
щих".

"Секта, называющая себя
ПЦУ (Православная церковь
Украины), исключила из сво-
его церковного календаря
день памяти князя Алексан-
дра Невского", - отметили
авторы Телеграм-канала "Ра-
дио Стыдоба".

"ПЦУ продолжает любыми
способами бороться с УПЦ
(Украинская православная
Церковь, Московского пат-
риархата) - на этот раз под
раздачу киевской хунты по-
пал русский князь Алек-
сандр Невский, который те-
перь решением синода рас-

кольнической церкви ис-
ключён из числа святых.
Этим же решением был от-
менён и день памяти Нев-
ского. Чтобы точно ничего
не напоминало об этих
клятых русских с их правос-
лавием. Ничего удивительно-
го в этом решении нет, ПЦУ
просто-напросто продолжа-
ет бороться с традиционной
УПЦ на Украине и со всем,
что хоть немного, но связа-
но с Россией. Причём дела-
ет это самыми варварски-
ми способами. Уже даже в
ООН заявили, что расколь-
ники нарушают международ-
ное право и свободу веро-
исповедания, но последним
в борьбе с русским миром
всё равно даже на гнев сво-
их хозяев", - говорится в Те-
леграм-канале  "Readovka".

"В последние годы укра-
инские власти организова-
ли самую масштабную в но-
вейшей истории волну гоне-
ний на каноническую Укра-
инскую православную цер-
ковь. При поддержке влас-
тей раскольническая ПЦУ
проводит рейдерские зах-
ваты храмов, националисты
и раскольники нападают на
духовенство и верующих, у

священников, епископов, в
храмах и монастырях про-
ходят обыски. В разных ре-
гионах местные власти за-
прещают деятельность цер-
кви, ссылаясь на её связь с
Россией, а в Верховная ра-
да приняла в первом чте-
нии закон о полном запре-
те УПЦ на Украине", напи-
сал в заключении портал
antifashist.com.

Митрополит Черкасский и
Каневский Феодосий - иерарх
Украинской Православной Церкви

29 января 2024 года пра-
возащитная организация
"Public Advocacy", являюща-
яся участником Междуна-
родного правозащитного
объединения "Церковь про-
тив ксенофобии и религиоз-
ной дискриминации" опубли-
ковала некоторые междуна-
родные документы, свидете-
льствующие о том, что на
международном уровне на-
чато расследование фактов
нарушений прав верующих
Украинской Православной
Церкви. Об этом сообщил
портал "Православие. ру".
В частности, был обнаро-

дован совместный запрос -
коммуникация о нарушениях
прав верующих Украинской
Православной Церкви от Спе-
циального докладчика ООН
по свободе религии и убеж-
дений, Специального доклад-
чика ООН по правам мень-
шинств, Специального док-
ладчика ООН по вопросу о
праве на мирные собрания и
ассоциации. Также стало из-
вестно содержание официа-
льного ответа на этот запрос
постоянной миссии Украины
в ООН и других междуна-
родных организациях.
В результате рассмотре-

ния массива доказательств и
фактов авторами совместно-
го запроса были отмечены
факты, которые вызвали их
обеспокоенность. Среди них
- уголовное преследование
ряда иерархов, в том числе

уже вынесенный приговор
митрополиту Тульчинскому и
Брацлавскому Ионафану, пер-
сональные санкции против
архипастырей, расторжение
договора на использование
Украинской Православной
Церковью помещений Успен-
ской Киево-Печерской лавры
в качестве монастыря на
безвозмездной основе, обы-
ски в нескольких монашес-
ких обителях, учебных заве-
дениях и других помещениях
Украинской Православной
Церкви в Киеве, Ровенской,
Житомирской, Ивано-Фран-
ковской, Черновицкой, Дне-
пропетровской, Хмельницкой,
Черкасской, Волынской, Хер-
сонской, Тернопольской, Пол-
тавской и Закарпатской об-
ластях, заметный рост слу-
чаев разжигания ненависти
и призывов к насилию в от-
ношении верующих Украин-
ской Православной Церкви,
причем несколько городских

и областных советов также
запретили "деятельность Ук-
раинской Православной Цер-
кви" в своих местностях.
В заключительной части

коммуникационного заявле-
ния Специальные докладчи-
ки ООН заявили: "…мы хо-
тим выразить свою обеспо-
коенность предполагаемой
схемой преследования УПЦ
и ее верующих, которая, как
представляется, связана с
законным и мирным осуще-
ствлением их прав на сво-
боду религии или убеждений,
на свободу выражения мне-
ний и на свободу объедине-
ний, закрепленных в статьях
18, 19 и 22 Международного
пакта о гражданских и по-
литических правах (МПГПП),
ратифицированного государ-
ством Украина в 1973 году.
В частности, мы обеспоко-
ены этой моделью запугива-
ния, о которой свидетельст-
вуют вышеупомянутые обви-
нения, направленные против
монашеской общины УПЦ и
верующих с целью изменить
их религиозную принадлеж-
ность. Это противоречит за-
прету на принуждение, за-
крепленному в статье 18
МПГПП. Мы также обеспо-
коены ответной реакцией (в
связи с призывами к наси-
лию и административными
санкциями, наложенными на
УПЦ в целом), с которой мо-
гут столкнуться верующие
УПЦ, что фактически огра-

ничивает их право испове-
довать свою религию".
Как отмечают в правоза-

щитной организации "Public
Advocacy", таким образом
текст коммуникационного
заявления Специальных
докладчиков ООН свидете-
льствует о признании на
международном уровне фак-
тов нарушения прав Укра-
инской Православной Церк-
ви в ходе реализации сис-
темной политики по дискри-
минации этой конфессии и
ограничению прав ее иерар-
хии и верующих.
С комментарием в связи

с публикацией данных доку-
ментов выступил митрополит
Черкасский и Каневский
Феодосий - иерарх Украин-
ской Православной Церкви,
правозащитник, инициатор и
соучредитель Международ-
ного правозащитного объе-
динения "Церковь против
ксенофобии и религиозной
дискриминации". По его мне-
нию, "впервые за последние
несколько лет международ-
ные официальные лица, име-
ющие дипломатический ста-
тус должностных лиц ООН
и уполномоченные на рас-
смотрение индивидуальных
жалоб о нарушениях прав
верующих, поставили прави-
тельству Украины конкрет-
ные вопросы по фактам на-
рушений прав верующих и
выразили не только серьез-
ную обеспокоенность таки-

ми нарушениями, но и оце-
нили действия нынешнего
руководства страны как не-
соответствующие нормам
международного права. Ес-
ли ранее мы наблюдали
лишь некоторые коммента-
рии или упоминания о нару-
шениях прав верующих УПЦ
в отчетах Управления Вер-
ховного Комиссара ООН по
правам человека, то теперь
существует документ, в ко-
тором есть свидетельство
достаточно глубокой прора-
ботки тематики УПЦ в меж-
дународных организациях".
Вместе с тем, отмечает

архиерей, представители го-
сударственных органов, ко-
торые готовили свой ответ
на этот запрос (а в тексте
ответа указано, что он го-
товился сразу тремя мини-
стерствами, а также СБУ),
"проигнорировали ряд воп-
росов международных ман-
датариев, а по ряду пунк-
тов предоставили, на наш
взгляд, недостоверную ин-
формацию". В частности,
дипломаты и соответствую-
щие министерства, состав-
лявшие ответ на запрос в
ООН, не предоставили во-
обще никаких комментари-
ев и объяснений в связи с
уголовным преследованием
иерархов Украинской Пра-
вославной Церкви.

435 ëåò íàçàä ñîñòîÿëàñü èíòðîíèçàöèÿ
ïåðâîãî Ïàòðèàðõà Ðîññèè

5 февраля (26 января по ст. ст.) 1589 года, 435 лет
назад, в Москве была совершена интронизация первого
Патриарха Московского и всея России - святителя Иова,
сообщил журнал "Фома".
Посвящение святителя Иова в Предстоятеля Русской

Православной Церкви (РПЦ) в торжественной обстанов-
ке и в сослужении сонма епископов в Успенском соборе
Московского Кремля совершил Патриарх Константино-
польский Иеремия II.
До этого исторического момента Русская Православная

Церковь не имела автокефалии, возглавлялась митрополи-
тами и относилась к Константинопольскому Патриархату.
С 1448 года митрополиты Русской Церкви стали изби-

раться Собором ее архиереев независимо от Константи-
нополя, но окончательно процесс обретения автокефа-
лии завершился лишь к концу XVI века.
Кроме того, в 1589 году Патриарх Константинополь-

ский Иеремия признал право Русской Православной Цер-
кви на самостоятельный выбор ее новых Предстоятелей.
Патриаршее достоинство на Руси было подтверждено

Соборами в Константинополе в 1590 и 1593 годах.

×óäîòâîðíûå
èêîíû Ìîñêâû
Молиться Богу можно в

любое время и в любом
месте, и качество иконы на
"эффективность" молитвы не
влияет. Но так сложилось в
истории, что по молитвам у
некоторых икон, например,
Богородицы Казанской, Вла-
димирской, Иверской и дру-
гих, совершались множест-
венные или очень яркие чу-
деса, и с тех пор эти иконы
особенно почитают и любят
верующие. Православный
журнал "Фома" рассказал о
самых почитаемых чудо-
творных иконах столицы и о
том, где они находятся:
Чудотворная икона "Ми-

лостивая"
День памяти: 25 ноября.

де ее называют также "Ус-
лышательница", потому что
ушко у Богоматери на обра-
зе приоткрыто - как указа-
ние на то, что Царица Не-
бесная слышит все моления
и воздыхания, возносимые к
Ней, и являет Свою милость
и материнскую любовь. В
монастыре ведется запись
случаев чудесной помощи
иконы в разных ситуациях.
К празднику Похвалы Бо-

городицы (суббота пятой не-
дели Великого поста) икону
"Милостивая" украшают
особой пеленой из белого
шелка с кружевной и жем-
чужной отделкой, который
называется "Радуйся, Невес-
то Неневестная". В этот
день, как и в день памяти
иконы (25 ноября), бого-
служение бывает особенно
торжественным.

Икона Божией Матери "Ми-
лостивая" находится в Зача-
тьевском ставропигиальном
женском монастыре. В наро-

Чудотворная икона "Милостивая"
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Àíêàðà ñå ãîòâè çà äúëãîî÷àêâàíà âèçèòà

Íà åâðîïåéöèòå íå èì ñå âîþâà, íî íèêîé íå ãè ïèòà
Миналата седмица ЕС

прие дългосрочна програма
за оказване помощ на Ук-
райна - ще й бъдат отпус-
нати 50 млрд. евро в рам-
ките на 5 години. Според
официален Киев първите 4,5
милиарда трябва да прис-
тигнат още идния месец.
Истински пир по време на

чума. Докато в Европа про-
тестират фермери, жп ра-
ботници, служители на ави-
окомпании, докато промиш-
леният сектор се разпада,
евробюрократите отпускат
милиарди на киевския ре-
жим, разяден от корупция.
И това е много добре из-
вестно на западните т. нар.
лидери. В САЩ все повече
конгресмени настояват за
пълен одит на предоставе-
ните досега на Украйна
средства, а дотогава да не
се отпуска нито цент. Въп-
реки това курсът остава
непроменен - войната тряб-
ва да продължи, защото тя
се води не в защита на Ук-
райна, а против Русия. За-
това от всички възможни ру-
пори се излъчват заклина-
ния и обещания за нови оръ-
жейни доставки за Киев.

Заявено бе, че още през
март "европацифистите" ис-
кат да изпратят около 200
хиляди артилерийски боеп-
рипаса. Така общият обем
на предадените снаряди от
миналата пролет насам ще
надхвърли 500 хиляди, а
обещаваха да доставят един
милион. Няма съмнение, че
щяха да го направят, ако
имаха. Но европейците ве-
че изпразниха складовете.
Нямат и за себе си. Самият
главен комисар на ЕС по
"мира и войната" Жозеп Бо-
рел призна, че военната
промишленост на страните
от Евросъюза се е оказала
неподготвена за конфликта
в Украйна. Огромната част
от помощта за Киев е била
от оръжейните запаси, а
днес с тяхното попълване ин-
дустрията не се справя.
Средства за това също не

достигат. Германското спи-
сание Spiegel публикува вът-
решни разчети на плановия
отдел на бундесвера. От тях
става ясно, че там много
бързо се изразходват сред-
ствата от специалния фонд,
предназначен за модерниза-
ция. С такава скорост на "ус-

вояване" на парите бюдже-
тът ще стигне за не повече
от четири години, а след то-
ва ще зейне финансова дуп-
ка от 56 млрд. евро, жалват
се германските експерти.
Персони от властта вече пре-
дупреждават данъкоплатци-
те, че дупката ще се кърпи
чрез намаляване на социал-
ните разходи.
Друг голям проблем е де-

фицитът на кадрите в ар-
мията. "Ясно е, че няма да
мине без връщане към сис-
темата на общ призив на на-
борници и отказ от профе-
сионалната наемна армия",
обяснява политологът от Ин-
ститута за международна
икономика и международни
отношения на РАН Алексан-
дър Камкин. За това вече
намекна германският военен
министър Писториус, тъй ка-
то няма достатъчно желае-
щи да се наемат по дого-
вор. Същият недостиг изпит-
ва и Британия. От 2000 г.
насам числеността на ней-
ната армия е намаляла с 65
хиляди души, т. е. с над ед-
на трета. При това се уточ-
нява, че такава целенасо-
чено е била официалната по-

литика, а сега младите бри-
танци вече нямат никакво
желание да служат в арми-
ята. "Британия никога няма
да се реши сама да участва
във военен конфликт, защо-
то много добре знае какво
означава такъв конфликт
особено с Русия - няма да
има нито победа, нито пе-
чалба", отбелязва полити-
ческият анализатор Михаил
Беляев.
За да оправдае новите

оръжейни доставки за Ук-
райна и парите в подкрепа
на неонацисткия режим в
Киев, западният политичес-
ки елит впрегна тежката ме-
дийна артилерия и се зае
да плаши европейците със

"заплаха от Русия" и неиз-
бежността на военен сблъ-
сък с нея. Открито и гръм-
ко звучат призивите към
гражданите да бъдат готови
да воюват. Всички проучва-
ния на общественото мнение
- било в Германия, било в
Англия или където и да е в
Европа, показват, че хората
не са готови да се хвърлят
да защитават страните си от
"руската заплаха". Изглежда,
започват да разбират откъ-
де всъщност идва заплахата
и за чии интереси ще тряб-
ва да се жертват.

*Авторът е президент на Цен-
търа за изследвания на Близ-
кия изток и преподавател в
МГИМО

За първи път
след началото
на военната
операция в
Украйна Путин
ще посети
страна от НАТО

Мурад Садигзаде*

Руските и турските медии
активно обсъждат предсто-
ящото официално посещение
на Владимир Путин в Турция.
По данни на турския вест-
ник T?rkiye Анкара го очаква
на 12 февруари. Помощни-
кът на руския президент по
външните работи Юрий Уша-
ков потвърди информацията,
че визитата се подготвя.
Оживлението и интересът

към посещението се дължи
на факта, че то се очаква
много отдавна. За последен
път Владимир Путин бе в
Турция през 2018 г., докато
оттогава насам турският му
колега Ердоган нееднократ-
но посещава Русия. Освен
това, след началото на спе-
циалната военна операция в
Украйна и конфронтацията
с НАТО това ще бъде пър-
вата визита на руския пре-
зидент в страна от атланти-
ческия алианс. По принцип
срещите на двамата прези-
денти винаги се очакват с
голям интерес, който се
дължи на личния доверите-
лен диалог между тях, а той
влияе позитивно на страте-
гическото партньорство и
обхваща различни широки
сфери на сътрудничеството.
Политическите проблеми

от регионално и глобално
равнище са тясно преплете-
ни с двустранното партньор-
ство между Москва и Анка-
ра. Процесите в регулиране
на конфликтите в Сирия, Ли-
бия и Южен Кавказ, както
и посредничеството на Тур-
ция в украинската криза,
потвърждават тенденцията.
Икономиката остава ключо-
ва сфера в двустранното сът-
рудничество. Обемът на тър-
говския оборот между две-
те страни през последните
години рязко се увеличи и
достигна впечатляващи пара-
метри. Големи руски компа-

нии инвестират в различни
сектори на турската иконо-
мика - в енергетиката, ту-
ризма, строителството и
много други. Турският биз-
нес разширява своето при-
съствие на руския пазар
след въвеждането на санк-
ции и напускането на реди-

ца западни компании. Всич-
ки тези въпроси ще залег-
нат в дневния ред на сре-
щата Путин - Ердоган.

"Украинската тема също
ще бъде сред основните на
преговорите", заяви Юрий
Ушаков. Турските медии от-
белязват, че конфликтът на-
вярно ще бъде ключов по
време на срещата, като се
има предвид, че договоре-
ностите между Русия и Ук-
райна, постигнати в Истан-
бул през пролетта на 2022
г., бяха значителна стъпка
в регулирането на конфлик-
та, когато и двете страни
проявиха готовност за ком-
промис.
Наистина Ердоган е сред

малкото политици, които во-
дят пряк диалог както със

Запада и Киев, така и с Мос-
ква. На фона на провала на
лятно-есенното настъпление
на украинската армия, на
противоречията в украинс-
кия военно-политически елит
и значителния спад на за-
падната финансова и воен-
нотехническа помощ нарас-

тва вероятността режимът
в Киев да стане по-сговор-
чив. В Анкара ясно виждат
и разбират, че Москва е го-
това да използва диплома-
тически инструменти за ре-
шаване на проблема. Това
винаги е било заявявано на
различни равнища в руско-
то ръководство, а турски
официални лица са опреде-
ляли политиката на Запада
към Русия, меко казано, ка-
то некоректна.
Затова не е изключено Ан-

кара пак да стане посред-
ник, който да рестартира
"истанбулския формат", и
инициатор на процес за ре-
гулиране на кризата. Пос-
редничеството в конфликт
на такова равнище би дало
на Ердоган възможност да

укрепи позициите си в стра-
ната и в чужбина. Турция,
както и много други страни
от света на мнозинството,
иска промени в глобалната
политическа система, за ко-
ито говори Москва. Стари-
ят световен ред се руши и
ако Турция смята да се впи-

ше в новия, тя не може без
партньор като Русия.
Действително глобалните

проблеми са важни, но Мос-
ква и Анкара имат да реша-
ват достатъчно свои двуст-
ранни задачи. Антируските
санкции периодично създа-
ват пречки за търговските
отношения. Така например
наложените на финансови-
те трансакции ограничения
силно безпокоят деловите
среди в двете страни. "Га-
зовият хъб" е потенциално
взаимноизгоден проект, кой-
то обаче все още не функ-
ционира само заради раз-
ногласията по неговото "ад-
министриране".
Няма съмнение, че двама-

та лидери ще засегнат в
разговорите си и положени-

ето в Сирия, нормализаци-
ята на отношенията между
Анкара и Дамаск, събития-
та в Южен Кавказ и в Аф-
рика, както и конфликта в
Газа, по който позициите на
страните до голяма степен
съвпадат. Колкото до това,
че Турция даде съгласието
си за присъединяване на
Швеция към НАТО, Русия ни-
кога не е хранела илюзии и
винаги е твърдяла, че Анка-
ра ще даде на процеса зе-
лена светлина, за да извле-
че за себе си определени
изгодни условия.
Като цяло руско-турските

отношения остават сложни и
многостранни. Техният харак-
тер до голяма степен се оп-
ределя от външнополитичес-
ките интереси и стратегии на
страните. И Москва, и Анка-
ра искат и се стремят към
сътрудничество в различни
области и към укрепване на
взаимноизгодните отношения
на базата на уважение и раз-
бирателство. Затова налице
са всички основания да се
очаква, че посещението на
Путин в Турция и срещата му
с Ердоган ще дадат позити-
вен импулс в развитието на
двустранния диалог.

"Известно е, че Анкара е
подложена на безпрецеден-
тен, безпардонен натиск от
страна на англосаксите в
ущърб на собствените й ин-
тереси. От нея се иска да
прекрати или поне да огра-
ничи сътрудничеството с Ру-
сия. Въпреки това тя успява
да запази своя суверенитет",
заяви президентският гово-
рител Дмитрий Песков. По
думите му Турция е една от
малкото страни, които заеха
принципна и самостоятелна
позиция в търговските и ико-
номическите отношения с Ру-
сия.                 ("Известия")

През последните години
срещите на Путин и Ердоган
зачестиха и това силно
изнервя Запада
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Сергей Собянин и Владимир Путин

Руският президент Влади-
мир Путин и кметът на Мос-
ква Сергей Собянин откри-
ха нов комплекс в Москов-
ския държавен технически
университет "Н. Е. Бауман".
Новият изследователски цен-
тър ще се занимава с ра-
кетно-космически техноло-
гии, съобщи "Москва 24".
По думите на Собянин

преди това са били пуснати
в експлоатация още някол-
ко сгради: инженерен цен-
тър за наземен транспорт

и технологични системи,
център за биомедицински
системи, многофункционал-
на научна и учебна сграда,
а също дворец на техноло-
гиите.

"Приехме с голямо въоду-
шевление вашите указания
за създаване на нов изсле-
дователски кампус към "Н.
Е. Бауман", защото това е
легендарен университет с ог-
ромно минало и колосален
потенциал за цялата стра-
на", каза кметът на Москва

на руския президент.
Собянин отбеляза още, че

е успял да договори с пра-
вителството проект, в рам-
ките на който трябва да се
появят 14 нови сгради.
На 1 септември новите

сгради и общежития на уни-
верситета, който е един от
най-добрите технически ву-
зове в Русия, вече ще прие-
мат студенти. Кметът на рус-
ката столица Сергей Собя-
нин отправи покана към пре-
зидента Владимир Путин за

откриването на останалите
нови сгради на университе-

та, което ще се състои на 1
септември тази година.

През 2025 година руската държавна корпорация "Рос-
космос" планира да изведе в орбита спътници от серията
"Ресурс-ПМ", които са модернизирана версия на спътни-
ците от серията "Ресурс-П". Последните апарати от сери-
ята "Ресурс-П" (№ 4 и № 5) ще бъдат изведени в орбита
още тази година, съобщиха руските медии.
Серията сателити "Ресурс" представлява картографски

спътници, информацията от които се използва при извър-
шване на мероприятия за контрол на околната среда,
при търсене на потенциални местонахождения на нефт и
други полезни изкопаеми. Освен това при изучаването на
сателитните изображения в различни спектрални диапа-
зони е възможно да се определи зрелостта на зърнените
култури в полетата, биологичната чистота на водоемите и
нивата на соленост на почвата.

Â Áåëãîðîä å ðàçðàáîòåí íîâ
ìåòîä çà ëå÷åíèå íà ãëàóêîìà
Учени от Белгородския държавен нацио-

нален изследователски университет (НИУ
БелГУ) са разработили и патентовали раз-
твор за контактни лещи, който лекува гла-
укома при пациенти с късогледство и спи-
ра дегенерацията на нервните клетки в зри-
телния нерв. Това съобщи пресслужбата
на вуза, цитирана от ТАСС.
Патентованото лекарство е предназна-

чено за лечение на първична глаукома с
отворен ъгъл на фона на късогледство с
различна тежест. Механизмът на антигла-
укомното действие на офталмологичния
състав действа, като намалява образува-
нето на вътреочна течност и увеличава из-
тичането й през епиретинната мембрана и
склерата на окото - многослойната тъкан
на външната част на зрителния орган.

"Медикаментозната терапия с необходи-
мостта от редовно вливане на разтвора на
препарата в очите е основният метод за
лечение на глаукома. Традиционният метод
обаче не осигурява постоянна концентра-
ция на активното вещество в очната тъкан
и не може да гарантира спазване на ре-
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Олег Кононенко

На 4 февруари команди-
рът на отряда космонавти
на "Роскосмос", специални-
ят кореспондент на ТАСС
Олег Кононенко постави све-
товен рекорд по обща про-
дължителност на космичес-
ки полет. На 4 февруари в
11:30:08 ч. московско вре-
ме Кононенко надмина пос-
тижението на руския космо-
навт Генадий Падалка. Об-
щото време на полета към
същата дата и час е било
878 дни, 11 часа и 29 мину-
ти, предаде ТАСС.
Командирът на отряда

космонавти Кононенко из-
вършва пети космически по-
лет в кариерата си.  Очак-
ва се на 5 юни в 00:00:20 ч.
московско време той да ста-
не първият човек в света,

прекарал общо хиляда дни
в Космоса. През юни спе-
циалният кореспондент на
ТАСС ще отпразнува в Кос-
моса 60-годишнината си, а
в края на едногодишната ек-
спедиция общият му полет
ще бъде 1110 дни.
На 15 септември Олег Ко-

ноненко замина на Между-

народната космическа стан-
ция като част от 70-ата дъл-
госрочна експедиция.
В момента по общо полет-

но време в Космоса Коно-
ненко е на първо място, Ге-
надий Падалка е втори, а
Юрий Маленченко - трети.
Космонавтът Олег Коно-

ненко е роден на 21 юни
1964 г. в град Чарджоу, Тур-
кменска ССР (сега Туркме-
набат, Туркменистан). Пър-
вият му полет в Космоса е
до МКС през април 2008 го-
дина и е с космическия ко-
раб "Союз ТМА-12". След
завръщането от първата си
експедиция на МКС космо-
навтът е отличен със зва-
нието Герой на Руската фе-
дерация и пилот-космонавт
на Русия.

От 25 до 29 март 2024 го-
дина в Москва ще се прове-
де присъственият етап от
международния форум на на-
учната младеж "Стъпка в бъ-
дещето". Събитието ще
включва научно и технологич-
но изложение на най-добри-
те изследвания и разработ-
ки, над петдесет тематични
секции, научни и образова-
телни платформи, както и
фестивал на млади моделие-
ри и дизайнери, а също олим-
пиади, състезания, запозна-
ване с научни лаборатории и
инженерни центрове.
Събитието ще събере 1500

бъдещи научни и технологич-
ни лидери от Европа, Азия,
Америка, Африка и Океания.
Във форума ще участват уче-
ници, студенти от начални
курсове на университети, ко-
лежи, техникуми, студенти от
кадетски корпуси, суворов-
ски и нахимовски училища,
които имат свои собствени
постижения в науката и тех-
никата.
Международният форум на

научната младеж "Стъпка в
бъдещето" е грандиозно със-
тезание на най-добрите мла-
ди умове на планетата, кое-
то ежегодно събира амби-
циозни и талантливи млади
хора, които искат да демон-
стрират своите постижения

на световно ниво. Темите на
форума обхващат най-акту-
алните области в областта
на инженерните, точните,
природните, социалните и
хуманитарните науки.
Международният форум

"Стъпка в бъдещето" е без-
прецедентно събитие за све-
товните стандарти не само
като брой участници, но и
като първокласна академич-
на среда, в която ще се про-
веждат събитията му. Миси-
ята на форума е да направи
постиженията на участници-
те известни на широката ау-
дитория в цял свят. Тази го-
дина форумът е посветен на
300-годишнината на Руската
академия на науките (РАН).
Форумът е най-голямото

събитие на Десетилетието
на науката и технологиите и
е подкрепен от Фонда за
президентски грантове, Ми-
нистерството на образова-
нието и науката на Русия,
Министерството на отбрана-
та, РАН, Руската академия
на образованието и Нацио-
налната агенция за разви-
тие на квалификациите.
Основни организатори на

форума са Московският
държавен технически уни-
верситет "Н. Е. Бауман" и
Руското младежко политех-
ническо дружество.

жима на лечение", обясниха от универси-
тета.  За да се осигури непрекъснато дей-
ствие на лекарството, разработчиците са
предвидили използването му с меки кон-
тактни лещи.

"Съставът на лекарствения разтвор е
достатъчно вискозен, за да полепне върху
повърхността на меките контактни лещи.
По този начин офталмологичните лещи за
корекция на късогледство служат като
средство за доставка на лекарства.  Това
осигурява продължителен терапевтичен
ефект на капките за очи", обясни ръково-
дителят на Катедрата по фармацевтична
технология на Института по фармация, хи-
мия и биология на НИУ БелГУ, професор
Елена Жилякова.

Данните, получавани от апа-
рата, позволяват да се съз-
даде дигитална система на
Северния морски път. "Роса-
том" заедно с Московския
физико-технически институт
успешно завършиха тестове-
те на комплекс за проучване
на ледената покривка с по-
мощта на безпилотен лета-
телен апарат (БПЛА) с палуб-
но базиране. Получената ин-
формация позволява създа-
ване на дигитална система на
Северния морски път.

"В акваторията на плава-
телния канал в Обския за-
лив на Карско море, от па-
лубата на атомния ледораз-
бивач "Ямал" се проведе ус-
пешно третият етап на тес-

товете на безпилотния ле-
тателен апарат. Той е пред-
назначен за получаване на
оперативна информация за
обстановката по ледената
покривка на Северния мор-
ски път за осигуряване на
безопасността на корабоп-
лаването.
Тестовете се проведоха

през нощта при сложни ме-
теорологични условия: ско-
рост на вятъра 15-17 м/сек
(с пориви до 19 м/сек) и тем-
пература на въздуха минус
25°С. Всички системи рабо-
теха в нормален режим. БПЛА
извърши полет на височина
600 метра при облачно вре-
ме, с продължителност 115
минути и обща дължина на

маршрута 174 км. За първи
път по време на тестовете
успешно беше изпробвана
системата за напълно авто-
матизирано кацане на палу-
бата на ледоразбивача без
участието на оператор. Това
позволява значително опрос-
тяване на експлоатационни-
те характеристики на БПЛА.
Цялата информация в реал-
но време се предаваше на
оператора на борда на ледо-
разбивача", заяви директо-
рът по проектите за Север-
ния морски път в "Росатом"
Максим Кулинко.
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Бронираният автомобил ЗА-СпН "Титан"

От 4 до 8 февруари
Рияд стана световен
център за демонстрира-
не на най-новите въоръ-
жения и военна техни-
ка . В столицата на
Кралство Саудитска
Арабия за втори път
премина световното от-
бранително изложение
World Defence Show
(WDS-2024). Първото из-
ложение премина през
миналата година и вед-
нага стана едно от най-
големите в света.
За водещ демонстра-

тор на продукция с отб-
ранително предназначе-
ние в Близкия изток се
смятат Обединените
арабски емирства. В
столицата им - Абу Да-
би, регулярно действат

сухопътният и морски
военнотехнически салон
IDEX, а на летището в
Дубай - аерокосмичес-
кият салон Dubai
Airshow. Саудитите дъл-
го време се смятаха за
почти затворени за вън-
шния свят, още повече
че се отнасяше за ня-
какво международно
шоу.
Но ето че като че ли

всичко се променя. Ор-
ганизатор на изложени-
ето WDS-2024 е Главно-
то управление за воен-
на промишленост. Него-
вият ръководител Ахмед
ал Охали подчертава, че
провеждането на Све-
товно отбранително из-
ложение именно в Крас-
тво Саудитска Арабия
има много предимства.
Освен че държавата е
сред двайсетте най-раз-
вити страни в света, тя
има уникално географс-
ко разположение - на
практика е геометричен
център на три континен-
та - Европа, Азия и Аф-
рика, което осигурява
допълнителни удобства
за логистиката и пъту-
ванията.

WDS премина в новия
изложбен център в края
на военна авиационна
база, поради което в
програмата влезе и об-
ширна летателна прог-
рама, демонстриране на
възможностите на на-
земната техника и ре-
ални стрелби. Размерът
на експозиционната

площ в павилионите и на
откритите площадки над-
вишава 80 хил. кв. м.
Централен елемент от

специално построеното
съоръжение е полосата
за излитане и кацане с
дължина 2,7 км и широ-
чина 45 метра със спе-
циална диспечерска
вишка.
Русия участва в пър-

вото изложение WDS
доста успешно. Във вто-
рото изложение руско-
то представителство бе-
ше значително разши-
рено. Единната руска
експозиция традиционно
бе организирана от "Ро-
соборонэкспорт".

"Изложението WDS
стана едно от ключови-
те събития за световна-

та отбранителна про-
мишленост. В сравнение
с 2022 година мащабът
на руската експозиция
нарасна двойно и "Росо-
боронэкспорт" беше
представен на всички
възможни площадки на
изложението. На откри-
тата експозиция компа-
нията представи брони-
раните автомобили За-
СпН "Титан" и "Спартак",

безпилотния летателен
апарат "Орлан". На ле-
тището - военнотранс-
портния самолет Ил-
76МД-90А(Э), а в пави-
лиона - най-новата про-
дукция за Военновъз-
душните сили, Сухопът-
ните войски, Военномор-
ския флот и средствата
за ПВО - съобщи гене-
ралният директор на
"Рособоронэкспорт "
Александър Михеев. -
Виждаме големия инте-
рес на представителите
на Въоръжените сили и
на силовите структури
на Саудитска Арабия и
на другите страни от
Близкия изток към най-
новите разработки на
руската отбранителна
промишленост, прове-

рени в условията на съв-
ременния бой. Готови
сме да предложим на на-
шите партньори уникал-
ни формати за сътруд-
ничество, в това число
и локализиране на про-
изводството на руски
въоръжения и съвмест-
на разработка на перс-
пективни образци."
В рамките на единна-

та руска експозиция

своя продукция предс-
тавиха над 20 отбрани-
телни предприятия, сред
които концернът за Въз-
душно-космическа отб-
рана "Алмаз-Антей",
"Специализираният тех-
нологичен център", "Рем-
дизел", "Високоточни
комплекси", ОАК и "Тех-

нодинамика".
На своя стенд "Росо-

боронэкспорт" демонс-
трира съвременни об-
разци въоръжения и во-
енна техника от "Урал-
вагонзавод", концерна
"Калашников " , НИИ
"Вектор", НИИ "Старь" и
други руски производи-
тели.
Компанията показа

потвърдилите своите ха-
рактеристики в реални
бойни действия и мно-
го търсени в Близкия
изток танк Т-90МС, бой-
ната машина на пехота-
та БМП-3 с динамична
защита, защитения са-
нитарен автомобил
ЭСА, бронираните ав-
томобили "Спартак" и
"Тайфун-К".
Световна премиера

стана демонстрацията
на образец на бронира-
ния автомобил ЗА-СпН
"Титан" с дистанционно
управляван боен модул.

Този автомобил прите-
жава висока балистич-
на и противоминна за-
щита. Експерти смятат,
че той има отлични пер-
спективи на близкоиз-
точния пазар. В рамки-
те на своята експозиция
"Рособоронэкспорт "
представи съвременна
екипировка и въоръже-
ние за бойци от силите
за специални операции.
Това е комплексен под-
ход към оборудването,
в който са включени
снайперска винтовка
"Чукавин", автомати "Ка-
лашников" от серия
"двеста" АК-12, АК-15,
АК-19 и АК-308, 9 мм
пистолет "Лебедев", 9
мм пистолет "Калашни-
ков ППК-20" и баражи-
ращ боеприпас "Куб-Э".
На открита площадка бя-
ха представени комплек-
сите на безпилотни ле-
тателни апарати "Орлан-

10Е" и "Орлан-30".
На стенда на "Рособо-

ронэкспорт" беше пред-
ставен най-добрият в
света разузнавателно-
ударен вертолет Ка-52,
транспортно-бойни вер-
толети. Освен това бя-
ха демонстрирани раз-
лични авиационни сред-
ства за поразяване.
Ако говорим за воен-

номорската част, "Росо-
боронэкспорт" показа
най-новия автономен не-
обитаем подводен апа-
рат "Клавесин 1РЭ", ка-
терът на подводни кри-
ле "Сагарис" и корвета-
та от проекта 20382 "Ти-
гър" с нов облик с ин-
тегриран радиолокацио-
нен комплекс "Заслон",
съществено повишаващ
бойните възможности на
кораба.

Т-90МС Безпилотният
летателен апарат
"Орлан-30"

Ка-52

Автономният
необитаем
подводен апарат
"Клавесин 1РЗ"

Корветата от проекта 20382 "Тигър"
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Руските балетисти откриха Годината на културата Русия - Китай

Фестивалът панаир "Сделано в
России" в Китай бе посветен на
китайската Нова година и откри
Годината на културата Русия - Ки-
тай. На панаира бяха представе-
ни  около 1500 наименования на
стоки от 150 фирми от повече от
40 региона на Русия. Сред тях
имаше както малки производите-
ли, които за първи път излязоха
на китайския пазар, така и голе-
ми агропроизводители.

Руските майстори на класическия
балет демонстрираха на сцената на
Болшой театър в китайския град Да-
лян шедьоври на класическата хо-
реография. Гала концертът се със-
тоя при закриването на фестивала
панаир "Сделано в России" в севе-
роизточната провинция Ляонин, съ-
общава ТАСС.

"Прекрасно според нас приключ-
ване на фестивала бе гала концер-
тът в град Далян, който бе възпри-
ет от китайската аудитория като по-
дарък", каза пред журналисти ге-
нералният директор на Руския екс-
портен център Вероника Никиши-
на. По думите й изявите на воде-
щите руски балетисти под акомпа-
нимент на Китайския симфоничен
оркестър са станали символ на
дружбата между народите на Ру-
сия и Китай.
На сцената в Далян излязоха ар-

тисти от Мариинския татър, Балет-
ния театър "Леонид Якобсон", Ака-
демията за руски балет "А. Я. Ва-

ганова". Те изпълниха фрагменти от
спектаклите "Щелкунчик" и "Лебе-
диное озеро" на Чайковски, "Шехе-
разада" на Николай Римски-Корса-
ков, "Дон Кихот" на Людвиг Минкус
и други. Китайският симфоничен ор-
кестър, който съпровожда руските
балетисти за първи път от 40 годи-
ни, бе дирижиран от петербургс-
кия маестро Валерий Овсяников.
Годината на културата на Русия и

Китай се провежда през 2024 - 2025
година.

Виторио Григоло: Не познавах Динара Алиева, преди да
се срещнем на сцената на Болшой театър и тя стана
откритие за мен

Един от най-знаменитите тенори от съвремен-
ното поколение, Виторио Григоло пя на сцената
на Болшой театър в "Травиата" на Верди. С фе-
номеналния си глас той покори публиката и ко-
легите си. Ето какво каза гостът в интервю за
"Российская газета":

- Маестро, изминаха пет години от първото
ви излизане на сцената на Болшой театър в
гала концерта на премията BraVo до пълно-
мащабния ви дебют в цял спектакъл. Докол-
ко очакванията ви съвпаднаха с реалността?

- Сега се чувствах по-добре, защото вярвам,
че гласът е като добро вино. Когато се намира
в правилната бутилка и когато с него се работи
правилно, той само се подобрява. Болшой теа-
тър с неговата прекрасна акустика, може да се
каже, е тази добра "бутилка за гласа". Това е
великолепен театър с много история и тради-
ции. За мен той е малко като "Ла Скала". Аз
съм израснал в традиционен театър и затова в
Болшой се чувствам като у дома.

- Смятате ли, се днешното младо поколе-
ние има лъжливи жизнени ориентири?

- Днес обществото позволява на младежите
да вярват, че можеш да станеш богат и знаме-
нит без талант, всъщност, без да правиш нищо.
Безкрайните блогъри и шоута натрапват мисъл-
та, че може да си никой, но успехът е в джоба
ти. Без да се поизпотиш, без да работиш, без
да страдаш. Парадоксът на нашето време е, че
можеш да станеш знаменит и богат, без да имаш
успех. Аз смятам, че когато човек се развива,
той трябва и повече да печели… Успехът е, ко-

гато ти работиш над своя талант и полученият
резултат остава с теб завинаги, никой не може
да ти го отнеме. Трябва да помниш, че славата
не зависи от теб. Ако утре в родната ми Италия
не ме познаят на улицата, какво да направя?
Да се гръмна ли? Не, защото аз имам мой си,
вътрешен успех.

- Какво смятате за свой върховен успех?
- Възможността да пея с дъщеря ми. Не съм

вярвал, че може да стане такова нещо на мои-
те 46 години, че ще имам такава дъщеря, с
която да мога за изляза на сцената и да изпея
Jingle Bells. Това са незабравими, най-ценни за
мен преживявания.

- Какво в настъпващата година ще бъде

най-важно за вас?
- На 5 април Sony издава новият ми албум

Verissimo, което означава "най-истинският", с му-
зика за вярата, както следва от названието.
Това за мен не е обикновен диск. През послед-
ните поне 20 години не е имало тенор, който да
е записал цял албум с толкова сложни арии.
Може би това е най-важното засега. А след то-
ва, разбира се, искам да запиша нещо по-леко,
да разпусна с популярна музика. Неотдавна нап-
ример имах много красив концерт Ravello в чест
на Франк Синатра. Може би бих искал да тръг-
на на гастроли с този концерт и да дойда и в
Русия, за да се покажа като съвсем друг.

Виторио Григоло е италиански оперен пе-
вец, тенор, който прави записи и на популяр-
на музика. Говори няколко езика. Григоло е
роден в Рим, но израства в Арецо. Започва да
пее на 4-годишна възраст. На 9 години е со-
лист на хора на Сикстинската капела. На 13
години пее Pastorello в операта в Рим на една
сцена с Лучано Павароти и получава прякора
Малкия Павароти. На 18 години Виторио се
присъединява към компанията Vienna Opera
Company. На 23 години става най-младият из-
пълнител в Миланската "Ла Скала". Освобо-
ден е от военна служба заради обещаващата
си кариера. Известно време се състезава с
болиди на Формула модел  Pre-3000, докато
катастрофа ограничава възможностите му в
тази област.

Сцена от операта на Вагнер "Нюрнбергските майстори певци" на
сцената на Мариинския театър

Мариинският театър отбе-
ляза с няколко представле-
ния на опери на Рихард Ваг-
нер годишнината от визита-
та на композитора в Петер-
бург през февруари 1863 г.
На Новата сцена на 4 фев-
руари бе представена опе-
рата на Вагнер "Нюрнберг-
ските майстори певци", а на
8 февруари - "Тристан и
Изолда".

"На сцената излязоха
звезди на трупата, истинс-
ки вагнеровски гласове ка-
то Михаил Векуа, Михаил
Петренко, Евгений Никитин,
Татяна Павловска, Юлия Ма-
точкина, Анна Кикнадзе и
Ирина Чурилова. През 1863
г. фрагменти от тези опери
са изпълнени в Петербург
под диригентството на са-
мия Рихард Вагнер", цитира
ТАСС съобщението на прес-
службата на театъра.
В края на 1862 г. петер-

бургското Филхармонично
дружество срещу солиден

хонорар кани Вагнер да ди-
рижира два концерта. Спе-
циално за случая компози-

торът обработва за изпъл-
нение откъси от своите но-
ви опери - неотдавна завър-

шената "Тристан и Изолда",
още неиздадената "Валки-
рия", както и незавършени-
те "Зигфрид" и "Нюрнбергс-
ките майстори певци".
На първия концерт през

февруари 1863 г. Вагнер
представя фрагменти от "Ле-
тящият холандец", "Танхой-
зер" и "Лоенгрин"(тази опе-
ра ще бъде на сцената на
Мариинския театър на 16
февруари). На бис оркестъ-
рът под негово диригентст-
во свири руския химн "Бо-
же, царя храни". Компози-
торът бил много доволен от
петербургския обединен ор-
кестър от музиканти от
оперни театри. За успеха пи-
шат руската и немската пре-
са.
Вагнер остава в Русия два

месеца и прави девет кон-
церта. Както отбелязват
биографите му, именно в Ру-
сия за първи път прозвуча-
ват фрагменти от "Валки-
рия". Триумфът на Вагнер в

Петербург и в Москва бил
много важен за композито-
ра.
През изминалите десети-

летия художественият ръко-
водител на Мариинския те-
атър, прочутият диригент
Валерий Гергиев е възпитал
цяла плеяда вагнеровски
певци и е събрал уникална
репертоарна колекция ,
включваща всички известни
опери на композитора, кои-
то се изпълняват от трупа-
та. Благодарение на тези
творчески постижения теа-
търът има статут на "дом на
Вагнер".
Мариинският театър е

единствен в Русия, където
е поставена цялата гранди-
озна сага на Вагнер "Пръс-
тенът на нибелунга". А в на-
чалото на сегашния сезон
цялата епопея бе предста-
вена в Болшой театър в
Шанхай в рамките на най-
мащабните гастроли в исто-
рията на Маринския театър.


